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Protokół Nr XLIV / 2017 

 

z XLIV Sesji Rady Powiatu Niżańskiego, która odbyła się dnia 

20 grudnia 2017 r. w auli Regionalnego Centrum Edukacji 

Zawodowej w Nisku, ul. Sandomierska 1 

 
            Na ogólną liczbę 19 radnych w Sesji uczestniczyło 17 (lista obecności 

wraz z usprawiedliwieniami stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Ponadto w obradach Sesji uczestniczyli zaproszeni goście (listy obecności stanowią 

załącznik Nr 2 do protokołu). 

 

1. Otwarcie obrad Sesji Rady Powiatu Niżańskiego. 

2. Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Powiatu Niżańskiego. 

3. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu o pracach Zarządu w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Zapoznanie się z raportem Zarządu Powiatu Niżańskiego z wykonania 

Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Niżańskiego na lata 2014-2017 

z uwzględnieniem lat 2018-2021. 

5. Uchwalenie budżetu powiatu na 2018 rok: 

a)   przedstawienie projektu uchwały Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie 

budżetu Powiatu Niżańskiego na rok 2018 (radni otrzymali 

wraz z materiałami na XLIII Sesję, dnia 20 listopada 2017 r.); 

b)  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie budżetu Powiatu Niżańskiego 

na rok 2018; 

c)   przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu  

Niżańskiego o projekcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie budżetu Powiatu Niżańskiego na rok 2018; 

d) przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie budżetu Powiatu Niżańskiego na rok 2018. 

6. Przedyskutowanie projektu (radni otrzymali  wraz z materiałami na XLIII 

Sesję, dnia 20 listopada 2017 r.) i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Niżańskiego na lata 

2018 – 2030. 

7. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny. 

8. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny. 

9. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie przystąpienia Powiatu Niżańskiego do realizacji programu 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych „Program 

wyrównywania różnic między regionami III”. 

10. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

i Miastu Ulanów na realizację zadania publicznego. 
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11. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

i Miastu Nisko na realizację zadania publicznego. 

12. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie wspólnej realizacji zadania pn. „Rozbudowa skrzyżowania 

DW Nr 863 Kopki – Cieszanów z DP Nr 1069R i drogami gminnymi 

w m. Krzeszów i przebudową DW do km 3+786 wraz z przebudową 

przepustu”. 

13. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania pn. „Nadbudowa 

i rozbudowa budynku Starostwa Powiatowego w Nisku Pl. Wolności 2”. 

14. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie udzielenia pożyczki dla Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Zakładów Opieki Zdrowotnej w Nisku. 

15. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Niżańskiego 

na lata 2017-2030. 

16. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Niżańskiego. 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19.  Zamknięcie obrad Sesji.  

 

Ad. 1 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki o godz. 9 
00

 dokonał 

otwarcia obrad XLIV Sesji Rady Powiatu Niżańskiego. Na podstawie listy obecności 

stwierdził, że w obradach Sesji uczestniczy 17 radnych, wobec czego obrady są 

prawomocne. Przywitał przybyłych radnych, zaproszonych gości, kierowników 

jednostek organizacyjnych powiatu, służb, inspekcji i straży, naczelników wydziałów, 

pracowników Starostwa Powiatowego w Nisku (wg list obecności) oraz media.  

Radni otrzymali stosowne zawiadomienie o Sesji zawierające porządek obrad (stanowi 

załącznik Nr 3 do protokołu) wraz z materiałami na Sesję. Czy są uwagi do porządku 

obrad?  

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – zgłaszam wniosek o poszerzenie porządku 

obrad XLIV Sesji Rady Powiatu poprzez dodanie po pkt 7 punktów 8 i 9 

w brzmieniu:  

 

„8.Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny. 

 

9.Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie przystąpienia Powiatu Niżańskiego do realizacji programu Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych „Program wyrównywania różnic 

między regionami III”. 
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Dotychczasowe punkty od 8 do 13 porządku obrad, otrzymują numery odpowiednio od 

10 do 15 

 

oraz po pkt 11 zmienianego porządku obrad punktów 12, 13, 14 i 15 w brzmieniu:  

 

„12. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie wspólnej realizacji zadania pn. „Rozbudowa skrzyżowania 

DW Nr 863 Kopki – Cieszanów z DP Nr 1069R i drogami gminnymi 

w m. Krzeszów i przebudową DW do km 3+786 wraz z przebudową 

przepustu”. 

 

13. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania pn. „Nadbudowa 

i rozbudowa budynku Starostwa Powiatowego w Nisku Pl. Wolności 2”. 

 

14. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie udzielenia pożyczki dla Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Zakładów Opieki Zdrowotnej w Nisku. 

 

15. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Niżańskiego 

na lata 2017-2030.” 

 

Punkty od 12 do 15 zmienianego porządku obrad otrzymują numery odpowiednio 

od 16 do 19. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 17 głosami „za” 

przyjęła zmianę porządku obrad polegającą na dodaniu po pkt 7 punktów 8 i 9 

w brzmieniu:  

 

„8.Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny. 

 

9.Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie przystąpienia Powiatu Niżańskiego do realizacji programu 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych „Program 

wyrównywania różnic między regionami III”. 

 

Dotychczasowe punkty od 8 do 13 porządku obrad, otrzymują numery odpowiednio 

od 10 do 15 

 

oraz po pkt 11 zmienianego porządku obrad punktów 12, 13, 14 i 15 w brzmieniu:  

 

„12. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie wspólnej realizacji zadania pn. „Rozbudowa skrzyżowania 

DW Nr 863 Kopki – Cieszanów z DP Nr 1069R i drogami gminnymi 
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w m. Krzeszów i przebudową DW do km 3+786 wraz z przebudową 

przepustu”. 

 

13. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania pn. „Nadbudowa 

i rozbudowa budynku Starostwa Powiatowego w Nisku Pl. Wolności 2”. 

 

14. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie udzielenia pożyczki dla Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Zakładów Opieki Zdrowotnej w Nisku. 

 

15. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Niżańskiego 

na lata 2017-2030.” 

 

Punkty od 12 do 15 zmienianego porządku obrad otrzymują numery odpowiednio 

od 16 do 19. 

 

Ad. 2 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – protokół wyłożony 

był do wglądu w Biurze Rady – czy radni mają uwagi do protokołu 

z XLIII Sesji Rady Powiatu Niżańskiego? 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu z XLIII Sesji Rady Powiatu Niżańskiego, 

w związku z czym Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego stwierdził, że protokół 

został przyjęty. 

 

Ad. 3 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – przedstawił sprawozdanie Przewodniczącego 

Zarządu o pracach Zarządu w okresie międzysesyjnym (stanowi załącznik Nr 4 do 

protokołu). Ponadto poinformował, że w ramach podejmowanych działań, ogłaszane 

były przetargi związane z realizacją rządowego Programu Ograniczania 

przestępczości i aspołecznych zachowań Razem bezpieczniej im. Władysława Stasiaka 

na lata 2016 i 2017. Miało to miejsce w związku z realizacją przez Powiat Niżański 

we współpracy ze szkołami: Liceum Ogólnokształcącym w Nisku oraz Regionalnym 

Centrum Edukacji Zawodowej w Nisku - programu Razem bezpiecznej na terenie 

Powiatu Niżańskiego. Ponadto, zostały ogłoszone przetargi na: świadczenie usług 

usuwania pojazdów z dróg na terenie powiatu oraz ich parkowania; świadczenie usług 

pocztowych na potrzeby Starostwa Powiatowego w Nisku, jak również na 

dokumentację techniczną dotyczącą Przebudowy drogi powiatowej Nr 1077R Rudnik – 

Kończyce (termin realizacji zamówienia do dnia 15 czerwca 2018 r.; termin otwarcia 

ofert w dniu 21 grudnia 2017 r.). 
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Odbywały się różne spotkania z udziałem Starosty oraz pozostałych członków 

Zarządu. Jest to czas przedświątecznych spotkań wigilijnych, opłatkowych, w których 

jako Starosta Niżański uczestniczyłem. 

 

Radny Sławomir Czwal – komu została udostępniona hala RCEZ w Nisku, ponieważ 

była taka uchwała Zarządu. Drugie pytanie dotyczy ul. Rzeszowskiej. W okresie 

miedzy sesjami ulica została odebrana. Czy było coś usterkowane? Zgłaszałem 

informację, że tam jest nierówna droga. W sprawozdaniu była mowa o sprzedaży 

tomografu – czy była wstępna wycena, jaką wartość to urządzenie w tej chwili 

posiada? Co do terenu wokół RCEZ w Nisku (mieliśmy okazję dzisiaj dotrzeć tutaj 

z różnymi perypetiami), czy Zarząd podjął już decyzję, czy parking przy budynku 

starostwa będzie ogólnodostępny, czy tylko i wyłącznie dla nauczycieli? Uwaga 

do Starosty i Dyrektora RCEZ w Nisku: mamy docieplany budynek i teren nie jest 

w żaden sposób zabezpieczony przed rzeczami budowlanymi, które się dzieją – nie 

jest otaśmowane, każdy jest w stanie wejść na plac budowy. Powinno to być 

zabezpieczone. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – jeżeli chodzi o pierwsze pytanie, Zarząd 

wyraził zgodę na nieodpłatne udostępnienie hali sportowej RCEZ w Nisku w okresie 

od 5 grudnia 2017 r. do 30 kwietnia 2018 r., w każdy wtorek w godz. od 15.30 do 

17.30 dla potrzeb uczniów Gimnazjum Nr 1 w Nisku w celu prowadzenia zajęć 

sportowych z piłki nożnej. Jeżeli chodzi o ul. Rzeszowską – droga została odebrana. 

Realizacja inwestycji odbywała się w ramach współfinansowania ze środków 

Programu Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej. Uwagi zostały wykonawcy 

zgłoszone. Są ustalenia pomiędzy inwestorem (Powiat Niżański) a zamawiającym. 

W szczególności dotyczy to studzienek, które są usytuowane nieco wyżej. Generalnie, 

ocena sytuacji jest taka, że studzienki są usytuowane wyżej z tego powodu, że grunt 

pracuje i jeszcze się obniża. Jest natomiast deklaracja ze strony wykonawcy, że jeżeli 

ten problem będzie występował również w 2018 r., to zapis jest taki, że do maja 

2018 r. zostanie wyeliminowany. Ocena wykonawcy jest taka, że studzienki opadną, 

ponieważ okres, w jakim była realizowana inwestycja – świeży grunt powodował, że 

obsadzenie studzienek miało miejsce w takich a nie innych warunkach, jeżeli chodzi 

o zagęszczenie czy inne elementy. Gdyby studzienki zostały usytuowane na poziomie 

równym z asfaltem, wtedy mogłyby się zapaść i wtedy w drugą stronę byłby problem. 

Mamy deklarację ze strony wykonawcy, że jeżeli problem będzie występował, dokona 

regulacji studzienek. Jeżeli chodzi o kwestię dotyczącą szacunkowej kwoty, jeżeli 

chodzi o tomograf komputerowy, p.o. Dyrektor przedstawi dokładną informację. 

Co do RCEZ w Nisku – jak radny wspomniał, jest to teren budowy. Jest budowane 

boisko wielofunkcyjne oraz wykonywana termomodernizacja i to powoduje, że są 

ograniczenia w swobodnym korzystaniu z placu przy RCEZ w Nisku. Mam na myśli 

miejsca postojowe, które w obszarze zagospodarowania terenu przy RCEZ w Nisku 

zostały wykonane. Jesteśmy po rozmowie z Dyrektorem. Zostanie wykonany 

chodniczek w kierunku naszych instytucji, urzędu skarbowego. Wykonana zostanie 

furtka, aby można było z tych obiektów, w zakresie miejsc postojowych, skorzystać. 

Na ten moment czynności nie są jeszcze wykonane i w związku z tym, i tak 

spowodowalibyśmy znaczne utrudnienia w przemieszczaniu się z miejsc postojowych 
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do tych instytucji, czyli starostwa powiatowego i urzędu skarbowego z tego względu, 

że trzeba byłoby chodzić naokoło. Jest już możliwość korzystania z parkingu przez 

pracowników starostwa powiatowego, nauczycieli i pracowników RCEZ w Nisku. 

Z tego, co wiem, Dyrektor przekazał piloty do bramy i można korzystać. Zamierzenie 

jest takie, że dopóki nie wykonamy parkingu dla potrzeb klientów naszych instytucji, 

a jest pomysł na realizację parkingu na początku 2018 r. przed budynkiem internatu, 

będzie sugestia taka i ocena Zarządu, że parking powinien być również udostępniony 

na potrzeby klientów przyjeżdżających do Niska w celu załatwienia spraw w związku 

z zadaniami prowadzonymi przez starostwo czy w urzędzie skarbowym, ponieważ te 

dwie instytucje zlokalizowane są w pobliżu tego parkingu. Jeżeli chodzi o kwestię 

dotyczącą terminu, nie jestem w stanie powiedzieć, czy to będzie jeszcze w tym roku, 

czy 2018 r., ale będziemy dążyć do tego, aby było jak najszybciej. 

 

Radny Sławomir Czwal – pytanie dotyczyło też zabezpieczenia. Czy Starosta 

zauważył to, czy teren zostanie w jakimś sposób zabezpieczony przed dostępem osób 

postronnych, przy trwających pracach? Na poprzedniej Sesji wspominał Starosta 

o aneksowaniu umowy. Jak widzimy, firma w tej chwili nie wykonuje żadnych prac. 

Czy Starosta planuje nadal aneksować te umowy, jeżeli taki wniosek wpłynie? Widać, 

że do końca roku ciężko będzie tej firmie zdążyć z wykonaniem tych prac.  

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – jeżeli chodzi o realizację tego zadania, z uwagi 

na fakt, że firma, która wykonywała tę inwestycję znalazła się w trudnej sytuacji 

(nie będę tego wątku rozwijał), wystąpiliśmy z wnioskiem o odstąpienie od realizacji 

umowy. 

 

Radny Gabriel Waliłko - jest koniec roku, odbierane są inwestycje realizowane przez 

powiat. Taką inwestycją jest modernizacja placu przy RCEZ w Nisku. Rozumiem, 

że inwestycja została odebrana. Czy w protokole odbioru są uwagi co do wykonanych 

prac, jakości prac? 

 

Radny Jan Kowal – oprócz tej inwestycji, jest jedna czy więcej firm, które tutaj 

wykonują. Czy wszystkie firmy mają aneksowane umowy, czy są jeszcze w terminach 

realizacji? Prace trwają, niektóre rzeczy można wykonywać także zimą, ale to 

ewidentnie grozi pogorszeniem jakości. Kostki też powinny być dawno zakończone. 

Czy firmy pracują jeszcze w terminach? 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – nie rozumiem pytania radnego. Radny mówi 

o firmach w liczbie mnogiej.  

 

Radny Jan Kowal – boisko robi ta sama firma, co kostkę? Nie pamiętam. 

Chodzi o to, czy firmy lub firma wykonujące zagospodarowanie terenu, są w trakcie 

obowiązującej umowy pierwotnej, czy są to umowy aneksowane? 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – zwracam się z prośbą, aby radny doprecyzował. 

Nie rozumiem, o co radnemu chodzi.  
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Radny Jan Kowal – są trzy zadania, więc pytam, czy na wszystkie pozostałe zadania, 

które trwają, są umowy w trakcie pierwotnych terminów, czy inne także zostały 

aneksowane? Czy którakolwiek z innych umów została aneksowana? 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – czyli przedłużona. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – jeżeli chodzi o realizację zadań zaplanowanych 

w 2017 r. przy RCEZ w Nisku, zaplanowane były 3 duże zadania. Pierwsze zadanie to 

termomodernizacja obiektu RCEZ w Nisku, drugie to budowa boiska 

wielofunkcyjnego wraz z bieżnią 60 m, natomiast trzecie: zagospodarowanie placu 

przy RCEZ w Nisku I etap. Jeżeli chodzi o drugie i trzecie zadanie, zaplanowany na 

2017 r. zakres prac został zrealizowany i odebrany. Wykonawca wykonuje prace 

dodatkowe, które z punktu widzenia dokumentacji są planowane do realizacji 

i rozliczania w 2018 r. Jeżeli chodzi o zagospodarowanie placu przy RCEZ w Nisku, 

to zadanie również zostało odebrane. Nie znam szczegółów protokołu, ale z tego, co  

pamiętam, nie było tam uwag do realizowanego zakresu. Jedyne uwagi, jakie były, 

to pomniejszenie realizacji zadania o prace związane z budową punktów świetlnych 

i zakupem lamp. Z uwagi na pewne rozbieżności, z wykonania tego elementu 

zrezygnowaliśmy na rzecz późniejszej realizacji. Natomiast, jeżeli chodzi 

o termomodernizację budynku, jako inwestor mamy podpisaną umowę z jednym 

wykonawcą – Energa i ta firma jest dla nas partnerem do rozmów. Ta firma podpisuje 

umowy z podwykonawcami i podwykonawcy na rzecz tej firmy realizują 

poszczególne elementy tego zadania. W ramach poszczególnych elementów tego 

zadania zostało wykonane oświetlenie, centralne ogrzewanie i cała związana z nim 

infrastruktura, osuszenie i docieplenie fundamentów oraz częściowo docieplenie ścian. 

Co do realizacji tego zadania, tak jak powiedziałem, wystąpiliśmy 

z pismem o odstąpienie od realizacji umowy z przyczyn leżących po stronie 

wykonawcy. 

 

O godz. 9.30 obrady Sesji opuścił, usprawiedliwiając się u Przewodniczącego Rady 

Powiatu, Wiceprzewodniczący Rady Janusz Bronkiewicz. W Sesji uczestniczy 

16 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – wszystkim, 

którzy martwią się o tę inwestycję powiem, że mając takiego inwestora 

jak Dyrektor RCEZ w Nisku Wacław Piędel – mogą się martwić tylko wykonawcy, 

my raczej nie. 

 

Radny Gabriel Walilko – uważam, że ten komentarz jest zbędny, niepotrzebny. 

Radny zadaje pytania, reprezentujemy wyborców, jesteśmy organem kontrolnym. 

Dziękuję za ten komentarz.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – to nie był 

komentarz do radnego Gabriela Waliłko, w związku z tym nie będzie mnie 

Pan pouczał, jak mam prowadzić Sesję. Był Pan Przewodniczącym Rady i również 

były do Pana uwagi, ale cięższego kalibru. 
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Nie zgłoszono innych uwag i zapytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Ad. 4 

 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Leśnictwa i Rolnictwa Starostwa 

Powiatowego w Nisku Krzysztof Zalewski – przedstawił raport Zarządu Powiatu 

Niżańskiego z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Niżańskiego 

na lata 2014-2017 z uwzględnieniem lat 2018-2021 (stanowi załącznik Nr 5 do 

protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – z przedstawionym 

raportem zapoznała się Komisja Rozwoju Gospodarczego i Aktywizacji Rynku Pracy 

Rady Powiatu Niżańskiego. 

 

Radny Sławomir Czwal – kieruję pytanie dotyczące terenów  zalewowych. W Nisku był 

z tym problem, ale także w Gminie i Mieście Rudnik nad Sanem. 

 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Leśnictwa i Rolnictwa Starostwa 

Powiatowego w Nisku Krzysztof Zalewski – będą zmiany, ale kompleksowe. 

Od nowego roku wchodzi nowe Prawo wodne. Według mnie, mamy szczęście, że 

powstaje Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej w Rzeszowie i z tego, co mi 

wiadomo, mapy będą jeszcze raz modelowane, przeliczane ze względu na to, że 

obecnie zastosowany wzór, jeżeli chodzi o San, jest trochę na wyrost. Przy tym 

modelowaniu, bo są to modele matematyczne, w zależności od tego, jakie 

współczynniki wstawimy do modelowania, wielkość wód znacząco ulega zmianom,  

o 10, 20, 30 cm, a takie wody niestety zalewają nasze obszary. Powoduje to, że 

mieszkańcy mają problemy. Proces uzyskania pozwoleń na budowę czy innych, 

znacząco się wydłuża. Będzie nowe Prawo wodne, od nowa modelowane będą 

te obszary. Dzisiaj jest bez zmian. 

 

Nie zgłoszono innych uwag i zapytań do przedstawionego raportu. 

 

Ad. 5 

 

a) Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz - przedstawiła projekt uchwały 

Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie budżetu Powiatu Niżańskiego na rok 2018. 

Radni w dniu 20 listopada 2017 r. otrzymali projekt uchwały Rady Powiatu 

Niżańskiego w sprawie budżetu Powiatu Niżańskiego na rok 2018 (stanowi załącznik 

Nr 6 do protokołu). Dnia 15 grudnia br. radni otrzymali autopoprawki Zarządu 

Powiatu do projektu tej uchwały (stanowią załącznik Nr 7 do protokołu). 

Autopoprawka dotyczy zmiany nazwy zadania. Zadanie otrzymuje nowe brzmienie -

jest w budżecie w tabeli Nr 4 oraz załączniku Nr 1. Nowe brzmienie zadania to: 

Przebudowa skrzyżowania DW Nr 863 Kopki - Cieszanów z DP Nr 1069R i drogami 

gminnymi w m. Krzeszów i przebudową DW do km 3+786 wraz z przebudową 

przepustu. Zmiana nazwy zadania wynika z tego, że otrzymaliśmy porozumienie 
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z województwa podkarpackiego, z nowym brzmieniem nazwy zadania. 

Mamy do podpisu to porozumienie i w związku z tym zmiana uchwale budżetowej 

na rok 2018. 

Budżet na 2018 r. po stronie dochodów wynosi 64.960.733,86 zł, natomiast po stronie 

wydatków: 72.625.968,86 zł. Deficyt wynosi -7.665.235 zł. Budżet na 2018 r. jest 

bardzo podobny do projektu na 2017 r., nie mniej jednak jest wyższy, ponieważ 

dochody zaplanowaliśmy wyższe o kwotę 94.000 zł, natomiast wydatki 

o wysokość 369.000 zł. Znaczący wzrost dochodów i wydatków odnotowujemy 

na przestrzeni ostatnich dwóch lat. Jest to efekt pozyskania do budżetu dodatkowych 

środków z funduszy Unii Europejskiej. Deficyt założony na 2018 r. jest stosunkowo 

wysoki, nie mniej jednak zakłada kredyt na wkład własny na planowane do realizacji 

zadania inwestycyjne na 2018 r., które nie mają pokrycia w naszych dochodach 

bieżących i majątkowych. Po rozliczeniu budżetu, czyli pokryciu wydatków bieżących 

i spłaty rat, na inwestycje pozostała kwota w wysokości 4.886.934 zł. Do tego musimy 

wziąć kredyt i doliczyć pieniądze, które mamy z dochodów majątkowych. Udział 

deficytu w wydatkach inwestycyjnych stanowi 36,76% . Oznacza to, że w prawie 38% 

zaplanowanych wydatków inwestycyjnych, nie mają pokrycia w planowanych 

dochodach. W kwocie planowanych dochodów na 2018 r. mamy dochody bieżące 

w wysokości 58.010.403,86 zł oraz majątkowe na kwotę 6.950.330 zł. Najwyższy 

wzrost planowanych dochodów odnotowujemy w dochodach z tytułu subwencji 

i udziału w podatku. Łącznie, mamy więcej w stosunku do lat ubiegłych o kwotę 

4.072.208 zł. Dla porównania, w 2017 r. był wzrost o 756.000 zł. W ubiegłych latach 

bywało różnie, ale w 2015 r. i 2016 r. odnotowano wzrost na poziomie 1.500.000 zł. 

Kwota 4.000.000 zł po stronie dochodów to znaczny wzrost dla naszego budżetu. Jest 

wzrost z tytułu subwencji ogólnej, o kwotę 3.106.967 zł (tj. 110,51%) w stosunku do 

roku bieżącego. Najwyższy wzrost, o kwotę 2.410.944 zł mamy na części 

wyrównawczej subwencji ogólnej, która uwzględnia zróżnicowanie jednostek pod 

względem dochodów podatkowych, jak również stopy bezrobocia. Nieco mniejszy 

wzrost odnotowujemy na subwencji oświatowej: o kwotę 639.602 zł. W tym roku 

w subwencji oświatowej został uwzględniony wzrost wynagrodzeń dla nauczycieli. 

Informacyjno – szacunkowy charakter w budżecie mają dochody z tytułu podatku 

od osób fizycznych. Planowany na 2018 r. wzrost to kwota 965.241 zł. W ramach 

dotacji budżetu państwa na zadania z zakresu administracji rządowej, otrzymaliśmy 

mniejsze dochody, na poziomie 89%. Mniejsze dochody są na ubezpieczenia 

zdrowotne dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Nisku, dla 

zespołu ds. orzekania o niepełnosprawności. Po stronie dochodów, w tym roku nie 

ujęliśmy kwoty środków pochodzących z Funduszu Pracy dla doradców klienta, 

ponieważ zakres, który był w ustawie o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku 

pracy, obowiązywał do 2017 r. Było to 5% kwoty limitu dla nas. Na 2018 r. nie ma 

takiego zapisu. Procedowana jest zmiana ustawy. Otrzymaliśmy pismo z Ministerstwa, 

informujące o tym, że po zatwierdzeniu otrzymamy szacunkową kwotę ok. 500.000 zł 

do budżetu. Jeżeli chodzi o pozostałe dochody, zostały zaplanowane w odpowiednich 

działach klasyfikacji budżetowej, na postawie zawartych umów, jak również poziomu 

realnego wykonania budżetu w roku bieżącym. Na 2018 r. zaplanowaliśmy wydatki 

bieżące w wysokości 52.323.469,86 zł, natomiast wydatki majątkowe w wysokości 

20.302.499 zł, tj. 27,96% udziału w wydatkach ogółem. Zaplanowaliśmy także 
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wydatki na projekty realizowane z udziałem środków Unii Europejskiej na kwotę 

15.744.681,35 zł, w tym planowane do pozyskania z budżetu Unii  Europejskiej środki 

w wysokości 11.802.357,52 zł. W ramach tych zadań realizowane są zarówno projekty 

bieżące, jak i inwestycyjne. Łącznie przewidzieliśmy do realizacji 15 projektów 

z udziałem środków zewnętrznych. W zaplanowanych wydatkach bieżących na 2018 r. 

są środki na podwyżki wynagrodzeń dla pracowników obsługi i administracji 

w wysokości 3% oraz dla nauczycieli w wysokości 5%. Dla nauczycieli podwyżki są 

od 1 kwietnia 2018 r. Wydatki rzeczowe - w poszczególnych rozdziałach zaplanowano 

uwzględniając przewidywane wykonanie w roku bieżącym. Najwięcej miejsca 

w budżecie stanowią wydatki przeznaczone na oświatę. Ogółem na oświatę 

przeznaczamy prawie 35% wydatków. Jest to kwota 25.503.734,86 zł. Na wydatki 

bieżące mamy kwotę 21.821.424,86 zł, w tym kwoty na projekty z udziałem środków 

Unii Europejskiej. Szkoły realizują 8 projektów, na łączna kwotę 673.085,35 zł. 

Na wynagrodzenia i pochodne w oświacie, mamy ponad 16.000.000 zł tj. prawie 79% 

zaplanowanych wydatków ogółem. Na wydatki majątkowe w oświacie planujemy 

przeznaczyć kwotę 3.682.310 zł. Subwencja oświatowa, jaką otrzymujemy na wydatki 

bieżące, na 2018 r. jest w wysokości 18.289.264 zł. Subwencja ta w ostatnich latach 

jest niewystarczająca na pokrycie wydatków bieżących. W związku z tym, w celu 

zapewnienia prawidłowego funkcjonowania jednostek, na starcie do subwencji 

oświatowej musimy dołożyć kwotę 2.702.152 zł. W wydatkach bieżących na oświatę, 

zostały wyodrębnione środki na specjalną organizację nauki dla osób 

niepełnosprawnych, dla SOSW w Rudniku na Sanem oraz dla łącznie sześciorga 

dzieci w: RCEZ w Nisku, LO w Nisku i ZS w Jeżowem. W budżecie zostały 

zaplanowane rezerwy w łącznej wysokości 1.220.000 zł. Rezerwa ogólna to kwota 

500.000 zł na nieprzewidziane wydatki, jak również rezerwy celowe, łącznie 

w wysokości 720.000 zł. W rezerwach celowych mamy rezerwę: na remonty  

w wysokości 200.000 zł (głównie na remonty w szkołach); na inwestycje  

w wysokości 100.000 zł; wynagrodzenia i składki: 300.000 zł (planowane ewentualne 

odprawy dla nauczycieli, ewentualna wypłata art. 30 oraz zajęcia pozalekcyjne 

głównie dla maturzystów); obligatoryjna na zarządzanie kryzysowe w wysokości 

120.000 zł. Ponadto, w ramach wydatków bieżących mamy wydatki dla Zarządu Dróg 

Powiatowych w  Nisku. Przewidziana na 2018 r. kwota to 2.019.397 zł, w tym na 

remonty: 350.000 zł, na materiały: 409.000 zł. Budżet dla ZDP w Nisku jest o kwotę 

60.000 zł wyższy w stosunku do prognozowanego wykonania w roku bieżącym. 

W ramach realizacji zadań przez Powiatowy Urząd Pracy w Nisku, została 

zaplanowana kwota 2.932.338 zł, tj. 113% w stosunku do roku bieżącego. Są to środki 

na podwyżki i skutki podwyżek oraz 200.000 zł na zadania inwestycyjne. W ramach 

wydatków bieżących zaplanowaliśmy do realizacji przedsięwzięcia miękkie. Jest ich 

dość dużo, w poszczególnych szkołach są to projekty: 

1. Nowa jakość kształcenia w RCEZ w Nisku szansą na rozwój, zaplanowana 

w budżecie kwota to 64.393,26 zł; 

2. Nić Ariadny – jak znaleźć swoją szansę na sukces i zawodowe spełnienie, 

zaplanowana w budżecie kwota to 39.943 zł; 

3. Kształcenie zawodowe kluczem do spełnienia, zaplanowana w budżecie kwota to 

3.366 zł; 
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4. Europejska praktyka „EUROSUKCES”, zaplanowana w budżecie kwota to 

156.440 zł; 

5. Europejskie praktyki – praca, nauka i doświadczenie, zaplanowana w budżecie 

kwota to 244.944 zł; 

6. Szkoła fachowców. Doskonalenie jakości kształcenia zawodowego w ZS 

w Rudniku nad Sanem, zaplanowana w budżecie kwota to 90.520,60 zł. 

7. Tradycje bez granic. Podróż wokół regionalnych kultur, zaplanowana w budżecie 

kwota to 31.372 zł; 

8. Wyłącz się sieci – pracuj z ludźmi, zmieniaj ich, baw się, zaplanowana w budżecie 

kwota to 76.522 zł; 

9. Lokalne Ośrodki Wiedzy i Edukacji na rzecz aktywizacji osób dorosłych, 

zaplanowana w budżecie kwota to 122.508 zł. 

10. Podkarpacki System Informacji Przestrzennej,  zaplanowana w budżecie kwota to 

5.690.557 zł; 

11. Utworzenie wypożyczalni sprzętu rehabilitacyjnego, pielęgnacyjnego 

i wspomagającego w powiecie niżańskim, zaplanowana w budżecie kwota to 

710.969 zł. 

Łącznie w budżecie mamy 11 projektów realizowanych z udziałem środków 

bieżących. Na realizację zadań związanych pomocą społeczną przeznaczamy kwotę 

3.378.796 zł, w tym wydatki na: PCPR w Nisku, Ośrodek Interwencji Kryzysowej 

(zwiększyliśmy środki o 15.000 zł), rehabilitację osób niepełnosprawnych oraz 

rodziny zastępcze i placówki opiekuńczo-wychowawcze. 

Na wydatki związane z organizacją Biura Informacji Turystycznej planujemy 

przeznaczyć kwotę 40.000 zł. Pozostałe zadania realizowane w budżecie, gdzie zostały 

zabezpieczone środki zarówno na bieżące funkcjonowanie, jak również realizację 

zadań ustawowych, to działy: Leśnictwo, Administracja publiczna; Zadania z zakresu 

geodezji i kartografii, Inspektorat nadzoru budowlanego, Bezpieczeństwo publiczne, 

Ubezpieczenia zdrowotne, Obsługa długu publicznego (w tym poręczenie kredytu 

dla szpitala w wysokości 491.796 zł oraz odsetki od już zaciągniętych kredytów 

i planowanych do zaciągnięcia), Ochrona środowiska, Kultura fizyczna i sport. 

Wydatki majątkowe stanowią 27,96% budżetu. Na 2018 r. jest to kwota 20.302.499 zł, 

w tym dofinansowanie: ze środków UE wynosi 6.636.615 zł; z budżetu państwa to 

kwota 313.715 zł – mamy już podpisane umowy na realizację tych zadań, stąd 

mogliśmy zaplanować środki na wydatki; wkład własny powiatu: 13.352.169 zł. 

Na tym etapie brak jest dofinansowań z gmin, ponieważ w tym roku podczas 

aplikowania do programów nie było dodatkowych punktów za partnerstwo 

z gminami, stąd gminy nie podejmowały uchwał o pomocy finansowej. Oczywiście, 

na bieżąco, przystępując do realizacji poszczególnych zadań inwestycyjnych, 

będziemy starać się o środki z gmin. Na dzień dzisiejszy posiadamy deklarację jednej 

gminy o pomocy finansowej w realizacji dwóch naszych zadań inwestycyjnych. 

Najwyższe środki na wydatki w ramach inwestycji zaplanowaliśmy w dziale 

Transport i łączność. Jest to kwota 13.024.834 zł. Mamy przebudowę skrzyżowania. 

Jest to nowe zadanie, które w ramach autopoprawki wprowadzaliśmy do budżetu, 

w kwocie 40.000 zł. Środki zostaną przekazane w formie dotacji na wspólną realizację 

zadania. Zadanie będzie realizowane w partnerstwie z Gminą Krzeszów. Liderem 
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będzie województwo podkarpackie. Nasz udział jest 25% w tym zadaniu. W ramach 

inwestycji mamy następujące zadania: 

1. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1049R DK 19 - Szyperki - Jarocin w km 2+055-

3+045 w m. Huta Deręgowska, zaplanowano w budżecie kwotę 343.548 zł. Jest to 

zadanie planowane do realizacji w ramach Programu Rozwoju Gminnej 

i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016-2019, w budżecie mamy 50% 

udział zabezpieczony; 

2.Przebudowa drogi powiatowej Nr 1048R Zdziary – Banachy w km 5+959 

do 12+170 w m. Wólka Tanewska, Dąbrówka i Kurzyna Mała wraz z przebudową 

drogi powiatowej Nr 1039R Jarocin-Ulanów w km 7+426 do 8+357 

w m. Dąbrówka, zaplanowana w budżecie kwota to  2.774.657 zł, również 

w ramach Program Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 

2016-2019, zaplanowano 50% udział. 

Oba zadania znalazły się na wstępnej liście rankingowej do dofinansowania: Zdziary-

Banachy jest na pierwszym miejscu, natomiast Szyperki-Jarocin na piątym. 

3. Przebudowa mostu w ciągu drogi powiatowej Nr 1064R Kurzyna – Dąbrowica, 

zaplanowana w budżecie kwota to 1.250.000 zł, zaplanowano 50% udział. 

Będziemy składać wniosek do rezerwy subwencji ogólnej o 50% dofinansowanie; 

4. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1067R Bidaczów Stary – Łazory: 250.000 zł; 

5. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1057R ul. Nowa w Nisku: 220.000 zł ; 

6. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1077R Rudnik ul. Kończycka: 125.000 zł; 

7. Budowa i przebudowa chodników na terenie Powiatu Niżańskiego: 360.000 zł. 

Zaplanowano budowę i przebudowę chodników w miejscowościach: Przędzel, 

Krzywdy, Krzeszów, Cholewiana Góra, Sibigi, Stary Nart, Hucisko; 

8.Przebudowa drogi powiatowej Nr 1080R ul. Grunwaldzka w Rudniku  nad Sanem: 

340.976 zł  - jest to 15% wkład własny, ponieważ został złożony wniosek 

do RPO i jest na liście rezerwowej, na dziewiątym miejscu do dofinansowania; 

9. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1047R Huta Krzeszowska – Ciosmy: 331.500 zł; 

10. Rozbudowa drogi powiatowej Nr 1051R ul. Sopocka w Nisku na odcinku 

o dł. 1284 mb.: 225.000 zł; 

11. Przebudowa skrzyżowania drogi powiatowej Nr 1062R z drogą powiatową 

Nr 1076R oraz skrzyżowania drogi powiatowej Nr 1062R z drogą gm. Nr 102841 

ul. Zawiejska: 30.000 zł; 

12. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1049R DK 19 – Szyperki – Jarocin 

w miejscowości Huta Deręgowska i Szyperki: 200.000 zł;  

13. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1038R Majdan Golczański – Golce 

w miejscowości Majdan Golczański: 200.000 zł;  

14. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1083R Groble – Krzywdy: 50.000 zł;  

15. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1088R Nowy Nart - Stary Nart w miejscowości 

Stary Nart: 100.000 zł; 
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Mamy trzy dokumentacje, częściowo zostały ogłoszone postępowania  przetargowe na 

podstawie uchwał o zaciągnięciu zobowiązania: 

16. Dokumentacja na Budowę drogi powiatowej Nr 1070R Bieliny - Nowa Wieś na 

odcinku Bukowina: 30.000 zł ; 

17. Dokumentacja na Przebudowę drogi powiatowej Nr 1077R Rudnik – Kończyce: 

30.000 zł ; 

18. Dokumentacja na Rozbudowę drogi powiatowej Nr 1051R ul. Sopocka w Nisku na 

odcinku o dł. 900 mb: 40.000 zł; 

19. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1063R Ulanów - Wólka Bielińska 

w m. Glinianka: 130.000 zł; 

20. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1041R Jarocin - Huta Krzeszowska 

w miejscowości Huta Krzeszowska:  100.000 zł;  

21.Przebudowa drogi powiatowej Nr 1087R Jeżowe - Wola Raniżowska 

w miejscowości Nowy Nart: 120.000 zł; 

22. Przebudowa dróg powiatowych na terenie Powiatu Niżańskiego (Bieliny-Nowa 

Wieś na odc. Bukowina, Bukowina – Ryczki, Rudnik – Kończyce, Huta Podgórna 

– Huta Stara w m. Huta Stara): 100.000 zł; 

23. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1050R Zarzecze - przez wieś - budowa ciągu 

pieszo – rowerowego: 100.000 zł; 

24. Dokumentacja na Przebudowę drogi powiatowej Nr 1069R od drogi 858 – 

Krzeszów: 50.000 zł; 

Zadania zaplanowane do realizacji z udziałem środków Unii Europejskiej (jest to 

kontynuacja zadań z roku bieżącego): 

25. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1037R Zdziary - Mostki Bukowa: 1.962.421 zł 

(zadanie planowane do realizacji przy wsparciu finansowym w ramach Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich); 

26. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1048R Zdziary-Banachy łączącej węzeł drogi 

ekspresowej S19 "Zdziary" z drogą wojewódzką Nr 858: 3.266.932 zł 

(dofinansowanie z RPO); 

Ponadto trzy zadania w ramach usuwania skutków klęsk żywiołowych, w budżecie 

mamy 20% udział i będziemy składać wnioski o dofinansowanie: 

27. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1076R Bieliny- Rudnik w km 3+115 - 3+472 

w miejscowości Rudnik nad Sanem: 20.800 zł; 

28. Zabezpieczenie osuwiska powstałego w km 1+910 - 1+930 przy drodze 

powiatowej Nr 1073R Kustrawa - Bystre wraz z przebudową drogi 

w km 1+890 - 1+950: 200.000 zł; 

29. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1073R Kustrawa - Bystre w km 1+820 - 2+240 

w miejscowości Bystre: 34.000 zł; 

30. W dziale 710 Działalność usługowa - zakup zestawu komputerowego na kwotę 

3.700 zł. Jest to zadanie realizowane w ramach zadań z zakresu administracji 

rządowej. Otrzymaliśmy na to zadanie środki z budżetu państwa; 
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31. W ramach działu Informatyka - Podkarpacki System Informacji Przestrzennej: 

1.229.877 zł; 

W ramach rezerwy celowej na wydatki inwestycyjne zaplanowaliśmy kwotę 

100.000 zł – są to środki na ewentualne dołożenie do rozstrzygnięć przetargowych, 

abyśmy mogli podpisać stosowne umowy. Na oświatę i wychowanie w budżecie 

zostanie przeznaczona kwota w wysokości 3.682.310 zł: 

32. Utwardzenie placu przy ul. Paderewskiego 4  w Nisku: 30.000 zł; 

33. Budowa platformy z szybem samonośnym do pionowego transportu osób 

niepełnosprawnych przy budynku Liceum Ogólnokształcącego w Nisku: 

202.165 zł (planowane jest pozyskanie dofinansowania ze środków PFRON do 

60% na to zadanie); 

34. Przebudowa budynku użyteczności publicznej w Ulanowie na potrzeby 

edukacyjne Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy  w Rudniku nad Sanem: 

 70.101 zł (kontynuacja zadania z roku bieżącego); 

35. Termomodernizacja budynku Domu Nauczyciela w Ulanowie: 80.000 zł 

(planowane jest złożenie wniosku do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej); 

36. Przebudowa nawierzchni placu przy Regionalnym Centrum Edukacji Zawodowej  

w Nisku - Etap II: 607.000 zł; 

37. Kompleksowa modernizacja energetyczna budynków szkół Regionalnego 

Centrum Edukacji Zawodowej w Nisku i Zespołu Szkół w Jeżowem: 2.170.838 zł; 

38. Przebudowa boiska wielofunkcyjnego i budowa bieżni prostej 3-torowej do 

biegów na 60m przy Regionalnym Centrum Edukacji Zawodowej  

w Nisku: 522.206 zł (mamy dofinansowanie na to zadanie z Funduszu Rozwoju 

Kultury Fizycznej). 

W ramach ochrony zdrowia zostały zaplanowane wydatki w kwocie 1.979.778 zł. 

Są to wydatki dla naszego szpitala. Będą w formie dotacji celowej, i tak: 

39. Opracowanie projektu i dokumentacji technicznej przebudowy starej części 

budynku szpitala (jest to dostosowanie do wymogów przeciwpożarowych starej 

części budynku szpitala i modernizacja oddziału wewnętrznego): 200.000 zł; 

40. Wykonanie I etapu modernizacji oddziału wewnętrznego (modernizacja 

pomieszczeń do celów hospitalizacji osób z rozpoznaniami geriatrycznymi): 

500.000 zł; 

41. Aktualizacja dokumentacji technicznej na Rozbudowę i przebudowę Szpitala 

Powiatowego im. PCK w Nisku wraz z budową lądowiska dla helikopterów pod 

kątem dostosowania na potrzeby Przychodni Specjalistycznej i Oddziału 

Rehabilitacji: 80.000 zł 

42. Doposażenie SPZZOZ w sprzęt i aparaturę medyczną celem poprawy 

bezpieczeństwa i jakości udzielanych świadczeń zdrowotnych oraz poprawy 

dostępności do diagnostyki i nowoczesnych procedur medycznych: 1.199.778 zł 

(wkład własny do projektu dofinansowanego z RPO); 

43. W ramach Pomocy społecznej, utworzenie wypożyczalni sprzętu 

rehabilitacyjnego, pielęgnacyjnego i wspomagającego w powiecie niżańskim: 

32.000 zł; 

44. W ramach pozostałych zadań z zakresu polityki społecznej, przewidziana została 

kwota w wysokości 200.000 zł na wykonanie windy w budynku Powiatowego 
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Urzędu Pracy w Nisku (planowane jest złożenie wniosku do dofinansowania 

ze środków PFRON); 

45. Adaptacja internatu na mieszkania treningowe w Ulanowie, wykonanie 

dokumentacji: 50.000 zł. 

Podsumowując, wskaźniki kształtujące nasz budżet, obsługa zadłużenia: 1.891.796 tj. 

2,91%. Składają się na to raty, odsetki i poręczenie. Maksymalny wskaźnik spłaty 

zobowiązań liczony indywidualnie dla każdego samorządu na podstawie średniej 

nadwyżek operacyjnych z trzech poprzednich lat, to 10,80%. Wskaźnik nadwyżki 

operacyjnej, zaplanowany na ten rok, czyli różnica między dochodami bieżącymi 

a wydatkami bieżącymi wynosi 8,75%, kwotowo: 5.686.934 zł. Koszty obsługi 

zadłużenia mieszczą się w maksymalnym wskaźniku, stąd wymóg zawarty w art. 243 

jest spełniony. Kredyt planowany na 2018 r. to kwota 8.165.235 zł. Mamy tutaj 

pokrycie deficytu, jak również kwotę na spłatę rat kredytowych. Zaplanowaliśmy 

także spłaty z tytułu udzielonych pożyczek, w wysokości 300.000 zł. Udzieliliśmy 

pożyczki dla SPZZOZ w Nisku i pierwsza rata spłaty przypada na rok 2018. Zgodnie 

z wymogiem, została ujęta w budżecie. Planowane zadłużenie na koniec 2018 r. to 

kwota 12.911.984 zł, tj. 19,98%. Jeżeli chodzi o zadłużenie, na koniec roku 

planowaliśmy je z kredytem planowanym do wzięcia – na dzień dzisiejszy sytuacja się 

zmieniła, ponieważ wiemy, że kredytu nie będziemy uruchamiać, stąd zadłużenie 

spada o 5% i będzie zaplanowane na poziomie 15%, kwota 9.705.235 zł. Zakładany 

wzrost zadłużenia wynosi 11%. Kwota planowanego kredytu, nie zawsze równa 

jest kredytom otrzymanym, co możemy zauważyć analizując poprzednie lata. 

Były planowane wysokie kredyty, które niekoniecznie były uruchamiane i nie zawsze 

w planowanej wysokości. Zależy to od wielu uwarunkowań w naszym budżecie 

w trakcie roku, oszczędności jakimi dysponujemy po przeprowadzonych 

postępowaniach przetargowych oraz wielkości pozyskanych środków do budżetu. 

 

Tekst prezentacji stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – przygotowany budżet na 2018 r. jest budżetem 

bardzo ambitnym. Dochody planowane wynoszą 64.960.733,86 zł, natomiast wydatki 

planowane to wysokość 72.625.968,86 zł i są wyższe w stosunku do roku obecnego. 

Jest to kolejny rekordowy budżet dla Powiatu Niżańskiego. Przygotowany budżet 

uwzględnia oczekiwania i potrzeby mieszkańców Powiatu Niżańskiego, które były 

artykułowane przez: pracowników starostwa powiatowego, naczelników, dyrektorów, 

radnych Rady Powiatu Niżańskiego, a także wójtów, burmistrzów, lokalnych liderów, 

sołtysów, przewodniczących osiedli, czy też mieszkańców, którzy swoje propozycje 

przedstawiali podczas organizowanych w październiku i listopadzie br. spotkań 

informacyjno-konsultacyjnych w poszczególnych gminach. Można powiedzieć, 

że w tym roku projekt budżetu został przekonsultowany w stopniu maksymalnym 

z przedstawicielami lokalnej społeczności. Przedstawiony budżet zakłada realizację co 

najmniej kilku zadań na terenie każdej z gmin naszego powiatu. Jest to bardzo istotna 

informacja, ponieważ bywało tak, że tylko w niektórych gminach były realizowane 

inwestycje czy większe przedsięwzięcia. Budżet zakłada realizację co najmniej kilku 

czyli 3, 4 a nawet więcej zadań na terenie każdej z gmin naszego powiatu. Oczywiście, 

zadania te odnoszą się do zdiagnozowanych oczekiwań i potrzeb mieszkańców 
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powiatu. Ale to, co najważniejsze w naszym budżecie, to duże możliwości dalszego 

działania. To możliwa perspektywa wprowadzenia i realizacji dodatkowych zadań 

w roku 2018 i latach następnych. Wynika to między innymi z faktu, że nasze 

zadłużenie na koniec 2017 przewidziane jest na bardzo niskim, ok. 4% poziomie. 

Już dzisiaj wiemy, że zadłużenie realne, jakie będzie na koniec roku, będzie wynosiło 

2.340.000 zł i będzie stanowić ok. 4 %. Szacujemy, że na koniec roku 2018, 

zadłużenie może wzrosnąć do 14,94% i może stanowić kwotę 9.705.235 zł. 

Na ostatnim slajdzie, który państwo widzieli, planowane zadłużenie nie zawsze równa 

się zadłużeniu rzeczywistemu. Podkreślić należy, że tak dobre wyniki finansowe są 

osiągnięte bez zaciągania kredytu. Przez ostatnie 3 lata nie wzięliśmy ani złotówki 

kredytu, a zauważają Państwo i jest to zauważane także przez mieszkańców Powiatu 

Niżańskiego - realizujemy wiele inwestycji, podejmujemy szereg zadań. Oczywiście, 

jest to możliwe dzięki dużej skuteczności  w pozyskiwaniu środków zewnętrznych. 

Trzy ostatnie lata pokazują, że jeżeli chodzi o planowane zadłużenie na koniec roku 

2018, sytuacja może wyglądać podobnie. Tak dobra sytuacja daje szansę na 

podejmowanie kolejnych wyzwań inwestycyjnych, do których nie ukrywam, że się 

przygotowujemy. Można powiedzieć, że przygotowany budżet na rok 2018 jest 

pewnego rodzaju spojrzeniem w przyszłość. Już na tym etapie przygotowujemy się do 

realizacji wielu nowych, bardzo ambitnych inwestycji, a działania z tym związane 

zainicjowane są w 2017 r. - przyjmujemy uchwały zobowiązaniowe na 2018 r., 

chociażby na wykonanie dokumentacji technicznej i są także zawarte 

w przedstawionym projekcie budżetu na 2018 r. Dla przykładu, są to działania 

związane z wykonaniem dokumentacji dotyczącej adaptacji internatu na mieszkania 

treningowe w Ulanowie, budową drogi powiatowej Nr 1070R Bieliny - Nowa Wieś na 

odcinku Bukowina – Ryczki, przebudową drogi powiatowej Nr 1077R Rudnik – 

Kończyce, rozbudową drogi powiatowej Nr 1051R ul. Sopocka w Nisku na odcinku 

o dł. 900 mb, budową ronda w Krzeszowie we współpracy z gminą i województwem, 

czy też dokumentacją na przebudowę drogi Krzeszów-Harasiuki. To także działania 

związane budową i rozbudową Starostwa Powiatowego w Nisku (budynek główny) 

i oczywiście tak ambitne zadania jak rozbudowa Szpitala Powiatowego w Nisku 

czy budowa kładki pieszo-rowerowej na rzece San. Zadania te zostały zainicjowane 

w 2017 r. Niektóre z nich będą inicjowane w 2018 r. Przy realizacji planowanych 

działań i przedsięwzięć, mając na uwadze możliwość pozyskania środków 

zewnętrznych, zamierzamy w maksymalnym stopniu z możliwości pozyskania tych 

środków korzystać - co zresztą niejednokrotnie pokazaliśmy. Jako Zarząd zawsze 

wychodzimy z założenia, że zadania powiatowe, w tym głównie inwestycyjne, ale nie 

tylko - trzeba realizować w dużej mierze ze środków zewnętrznych, a własne 

przeznaczać na ewentualny wkład własny. 

W przedstawionym budżecie na uwagę zasługuje fakt wzrostu dochodów z subwencji 

ogólnej o kwotę ponad 4.000.000 zł. Wzrost ten pozwala swobodnie realizować różne 

inwestycje, jak również podejmować szereg inicjatyw. Ogółem, na inwestycje 

w 2018 r. przeznaczyliśmy kwotę 20.302.499 zł, w tym dofinansowanie ze środków 

Unii Europejskiej: 6.636.615 zł i dofinansowanie z budżetu państwa. Założyliśmy 

także wkład własny powiatu na poziomie 13.659.069 zł. Proszę zauważyć, 

że w projekcie budżetu uwzględniono kwotę środków na inwestycje tylko w części 

wkładu własnego, stanowiącego 15, 20 lub 50% naszego wkładu. Jeżeli do tych 
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zaplanowanych w budżecie Powiatu Niżańskiego na 2018 r. kwot dodamy środki 

o których już wiemy, że są nam przyznane lub jest duże prawdopodobieństwo ich 

pozyskania, to łączna pula środków na wydatki inwestycyjne w 2018 r. wyniesie 

ponad 30 milionów złotych. Już dzisiaj wiemy o tym, że jeżeli chodzi o Program 

Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej, na ostatecznej liście rankingowej -

Skarbnik Powiatu wspominała o wstępnej liście rankingowej, a już dzisiaj wiadomo, 

że jesteśmy na ostatecznej liście rankingowej, na 1 i 5 miejscu - do tego środki, które 

zamierzamy pozyskać i jest realna na to szansa, m. in. na: zabezpieczenie osuwiska 

(kwota blisko 1.000.000 zł), czy inne środki z Unii Europejskiej na realizację 

inwestycji. Prowadzimy także rozmowy dotyczące pozyskania środków z rezerwy 

Prezesa Rady Ministrów czy też Rezerwy Ministra infrastruktury i Budownictwa. 

Na ten moment zaplanowaliśmy w budżecie Powiatu Niżańskiego środki ogółem na 

inwestycje w wysokości 20.302.499 zł, ale ze wstępnych, szacunkowych analiz, 

na podstawie informacji, jakimi już dysponujemy czy dużego prawdopodobieństwa 

pozyskania dodatkowych środków, możemy powiedzieć, że środki na wydatki 

inwestycyjne będą oscylować w granicach ok. 30 milionów zł.  

Projekt budżetu Powiatu Niżańskiego na rok 2018, to nie tylko inwestycje i wszystko, 

co jest związane z infrastrukturą twardą, ale również realizacja projektów miękkich, 

obszar oświaty, wydatki bieżące. W przedstawionym budżecie zabezpieczamy środki 

na realizację kilkudziesięciu projektów miękkich. Ponadto, już kolejny raz 

zabezpieczamy środki na wkład własny dla organizacji pozarządowych, które mają 

trudność w pozyskaniu środków zewnętrznych ze względu na brak możliwości 

zabezpieczenia wkładu własnego. Ważnym obszarem jest dalsze wspieranie działań 

w zakresie promowania turystyki na terenie Powiatu Niżańskiego - to również ma 

miejsce w przedstawionym projekcie budżetu.  

Bardzo ważnym obszarem dla Zarządu Powiatu jest oświata. Szereg inwestycji, 

zamierzeń - to wszystko wynika z decyzji podjętych u początku kadencji. Od początku 

kadencji podjęliśmy realizację wielu przedsięwzięć w obszarze edukacyjnym zarówno 

w sferze inwestycyjnej (przebudowa szkół, remonty, termomodernizacja, budowa 

boisk i inne), jak również miękkiej (dokształcanie nauczycieli, zakup pomocy 

dydaktycznych, wielość projektów edukacyjnych i wiele innych działań). Obszar 

oświaty traktujemy priorytetowo. Jest to obszar, na który na pewno w dalszym ciągu 

będziemy w budżecie zabezpieczać nie tylko te środki, jakie zostały zaplanowane, ale 

również z zewnątrz, bowiem takie działania zostały podjęte. W budżecie w zakresie 

dotyczącym oświaty na wydatki majątkowe przewidziano kwotę 3.130.104 zł. 

Podkreślić należy, że subwencja oświatowa to kwota 18.289.264 zł, natomiast 

wydatki, jakie ponosimy, są zdecydowanie wyższe. Już na starcie, dokładamy 

do wydatków bieżących w oświacie kwotę 2.702.152 zł. Oddaje to stopień 

zaangażowania i pozytywnej oceny ważności obszaru, jakim jest oświata przez Zarząd 

Powiatu Niżańskiego i samorząd Powiatu Niżańskiego.  

Przedstawiony projekt budżetu odnosi się praktycznie do wszystkich ważnych 

obszarów, za które odpowiada powiat. Oprócz wielości inwestycji, realizowanych 

projektów miękkich, wydatków dotyczących obszaru edukacji - w przedstawionym 

budżecie istotną rolę odgrywa obszar ochrony zdrowia. Widzieli państwo, 

że w budżecie powiatu zabezpieczyliśmy środki w wysokości blisko 2.000.000 zł, 

a prowadzimy rozmowy i podejmowane są działania dotyczące pozyskania kolejnych 
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środków. Jestem przekonany, że znajdzie się finansowanie czy współfinansowanie 

w celu zabezpieczenia wkładu własnego na realizację tych przedsięwzięć dla naszego 

szpitala powiatowego. 

Oprócz tych obszarów, ważnymi są rynek pracy, pomoc społeczna (chociażby 

planowana do uruchomienia na początku 2018 r. wypożyczalnia sprzętu 

rehabilitacyjnego), geodezja i realizowany projekt Podkarpacki System Informacji 

Przestrzennej. W przedstawionym projekcie budżetu odnosimy się do wielu ważnych 

tematów, za które odpowiada Powiat Niżański.  

Przedstawiony projekt budżetu zawiera wiele ważnych i potrzebnych działań, 

aczkolwiek mam świadomość, że jeszcze wiele zadań, wyzwań i potrzebnych 

inicjatyw jest przed nami. Jestem przekonany, że w tym kontekście przedstawiony 

projekt budżetu jest „punktem wyjścia” do dalszej aktywności. Mając na uwadze 

powyższe, kierowany przeze mnie Zarząd będzie podejmował wszelkie starania, aby 

wykorzystywać pojawiające się okazje na pozyskanie kolejnych środków, realizację 

kolejnych inwestycji oraz przedsięwzięć i działań oczekiwanych przez społeczeństwo 

Powiatu Niżańskiego. Wszystko po to, aby wykorzystać każdą nadarzającą się szansę 

do dalszego rozwoju naszego powiatu. 

 Mając na uwadze powyższe, bardzo proszę radnych powiatu o przyjęcie 

zaproponowanego projektu budżetu Powiatu Niżańskiego na 2018 r. 

 

b) Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – odczytała uchwałę 

Nr XV/283/2017 z dnia 6 grudnia 2017 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały 

budżetowej  Powiatu Niżańskiego na 2018 rok (stanowi załącznik Nr 9 do protokołu) oraz 

uchwałę Nr XV/284/2017 z dnia 6 grudnia 2016 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu 

przedstawionego przez Powiat Niżański na rok 2018 (stanowi załącznik Nr 10 do 

protokołu). 

 

c) Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu  Niżańskiego 

Andrzej Tofilski – Komisja Budżetu i Administracji na posiedzeniu 

w dniu 29 listopada 2017 r. zapoznała się z projektami uchwał Rady Powiatu 

Niżańskiego w sprawie budżetu Powiatu Niżańskiego na rok 2018 oraz Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Niżańskiego na lata 2018 – 2030 oraz opiniami 

wypracowanymi przez Komisje stałe Rady Powiatu Niżańskiego do w/w projektów 

uchwał. Po przeprowadzonej dyskusji, Komisja w głosowaniu jawnym, jednogłośnie 

(4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał Rady Powiatu 

Niżańskiego w sprawie: budżetu Powiatu Niżańskiego na rok 2018 oraz Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Niżańskiego na lata 2018 – 2030. 

 

 Opinie Komisji stałych stanowią załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

d) Radny Gabriel Waliłko – Zarząd Powiatu przedłożył Radzie Powiatu projekt budżetu 

na 2018 r. Jest to drugi rok z kolei, kiedy budżet jest wysoki. Trzeba to powiedzieć, 

że budżet powiatowy w kończącym się roku 2017, ale i na 2018 r. jest wysoki, jak na 

powiat. To cieszy. Cieszy również fakt, że w okresie tych trzech lat, Powiat Niżański nie 
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zaciągał żadnych kredytów, co nie udało się w poprzednich kadencjach Rady Powiatu. 

Jest to szczególny czas, że powiat, obecny Zarząd podjął urzędowanie z początkiem 

nowej perspektywy finansowej 2014-2020. Prawdą jest też, że obecny Zarząd zastał 

powiat w dobrej kondycji finansowej. O ile pamięć mnie nie myli, zadłużenie wynosiło 

ok. 14%. Zadania, które są realizowane, są środki widoczne i można działać. Ogólnie, 

jak się spojrzy na budżet, wygląda bardzo optymistycznie. To cieszy, że będzie można 

realizować tyle zadań, że są pozyskiwane środki. Takie są zadania Starosty i Zarządu, 

szczególnie Starosty i Wicestarosty. Wiele środków idzie na inwestycje twarde: drogi, 

oświata - zobaczymy za rok, jak się zakończy kadencja, bo wiele zadań jest 

realizowanych. Jest ich bardzo dużo, ale kwota 40.000 zł, 50.000 zł. Zobaczymy, jak się 

zakończy kadencja, jeżeli chodzi o kilometraż przebudowanych dróg. Możliwości 

finansowe w tej kadencji są bardzo duże. Są też duże możliwości i to czyni Zarząd, 

pozyskując środki zewnętrzne, ale pozyskując środki od gmin, które są w różnej sytuacji 

finansowej. Co prawda, odległy czas minionej kadencji, bez udziału gmin (oczywiście 

poza pierwszym rokiem, kończąc realizację), zostało zrealizowanych 100 km dróg, 

bez udziału finansowego. Mam nadzieję, Panie Starosto, że przy realizacji tak 

optymistycznego budżetu, będzie Pan podtrzymywał uzgodnienie warunków realizacji 

zadań z gminami. Gminy, pomimo swoich problemów i trudnych sytuacji finansowych, 

jak tylko mogą, to łożą środki, a realizacja ustalonych zadań wygląda różnie, choćby na 

przykładzie Gminy Harasiuki, kiedy na pismo Starosty, samorząd gminy wspomógł 

powiat kwotą ok. 100.000 zł na modernizację 990 mb drogi w Łazorach i było 

zobowiązanie powiatu, aby następne 900 mb wykonać z własnych środków. Łącznie, 

w bieżącym roku zrealizowano 1200 mb, a ze środków przy udziale gminy: 525 mb. Jest 

to trochę nie w porządku, chociaż można powiedzieć, że inne gminy dają – bo może 

mają. W tej sytuacji jest trochę inaczej. Dlatego bardzo proszę, jeżeli są ustalenia 

z gminami, aby je po prostu przestrzegać. Są zadania inwestycyjne, drogowe. Jest ich 

dużo. Mam nadzieję, patrząc przez pryzmat tego, co jest w budżecie, że zadania będą 

realizowane. Bardzo dobrze. Co do ilości nie mam uwag, ale co do jakości zadań 

w zakresie dróg, odbierania zadań, wiele jest negatywnych opinii w środowisku, 

zgłaszamy je. Trzeba te rzeczy realizować. Jeżeli wydatkujemy publiczne środki, 

musimy wyegzekwować od wykonawców dobrą jakość wykonania. To jest 

w interesie naszym, powiatu. Jeżeli chodzi o sytuację budżetu – od trzech lat nie ma 

żadnego kredytu i to cieszy. Ale smuci jedna rzecz. Nie mówię, przez trzy lata, 

ale w ostatnim okresie: regulacje wynagrodzeń w Powiatowym Urzędzie Pracy  

w Nisku - na poprzedniej Sesji o tym rozmawialiśmy - gdzie brutto wynagrodzenie 

pracownika, bez kadry kierowniczej, wynosi 2.700 zł. Więc na rękę pracownicy będą 

zarabiać 2.000 zł, może więcej. Są to małe środki. Może warto byłoby się 

zastanowić, w tej rezerwie, która jest utworzona, zwiększyć środki na wynagrodzenia 

w PUP w Nisku. Wiem, że można zaraz odrzucić piłeczkę – „był Pan Starostą, ile dał 

Pan podwyżki?”. Sygnalizuję, zwracam uwagę są takie możliwości, aby to rozważyć 

i wynagrodzenie dla pracowników w PUP w Nisku podnieść, nawet więcej niż 

w innych jednostkach, gdzie jest sytuacja znacznie lepsza. Piękne jest to, co 

przedstawiał Starosta, ale niepokoi mnie sytuacja w naszym szpitalu powiatowym. 

Choć klucz jest dobry, ale sytuacja jest poważna. Przez dłuższy okres nie został 

wyłoniony dyrektor szpitala, w wyniku konkursu. Jest osoba pełniąca obowiązki 

dyrektora. Drugi rok z rzędu powiat pokrywa, zgodnie z literą prawa, straty. W tym 
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roku, w 2016 r. pokryliśmy straty w wysokości prawie 600.559 zł. Jak będzie 

w następnym roku, trudno powiedzieć. Trzeba przewidzieć, Skarbnik Powiatu 

powiedziała, że jest spora rezerwa na niespodziewane rzeczy, ewentualnie 

finansowanie rozstrzygnięć przetargowych. Będzie nas to kosztować. Będziemy 

dzisiaj debatować na temat następnej pożyczki dla szpitala. Szpital dostał jedną 

pożyczkę, teraz drugą. Nie mówię, żeby negować. Trzeba wspierać. Trzeba się 

zastanowić, jakie są rozwiązania, bo jak na razie w szpitalu żadnych symptomów 

poprawy nie ma. Czekaliśmy, czy Zarząd czekał, na ustawę o sieci szpitali, 

że ulegnie to poprawie, jeżeli chodzi o finanse. Tego nie ma. Jesteśmy w sieci, 

sytuacja jest trudna. Jest trudna, ponieważ zwalniani są ludzie ze szpitala. W grupach 

obsługi jest ograniczane zatrudnienie. Jest wsparcie z PUP w Nisku, ale ludzie tracą 

pracę. Są podejmowane decyzje, które później są zmieniane, choćby z firmą  ochrony 

obiektu. W szpitalu będzie realizowany już drugi plan naprawczy. Pracownicy 

obsługi, personel średni zdecydowali się wesprzeć działania Funduszem Świadczeń 

Socjalnych. Teraz będą oczekiwali jego zwrotu. To też powinno być w planie, bo jest 

to nasz szpital. Ponadto, Panie Starosto, łatwo dzisiaj coś zbudować – gorzej 

utrzymać i eksploatować. Chodzi o Ulanów. Są adaptowane pomieszczenia, pokoje 

szkolne, nasze budynki na Warsztaty Terapii Zajęciowej dla absolwentów 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Rudniku nad Sanem. 

Dobrze, że coś takiego jest. Mamy centrum w Rudniku nad Sanem, teraz będzie filia 

w Ulanowie. Pytanie, jakie będą koszty tego funkcjonowania? Czy do obsady będzie 

tyle młodzieży, aby mogła z tego skorzystać? W Ulanowie modernizujemy, a pytanie 

się rodzi – jak jest wykorzystywany budynek po Liceum Ogólnokształcącym 

w Rudniku nad Sanem? Jakie są koszty? To olbrzymi gmach. Nie wspomnę 

o oświacie, bo oczywiście, możemy stwarzać i bardzo dobrze, że Zarząd stwarza 

dobre warunki dydaktyczne, wychowawcze dla młodzieży. Nie zawsze przekłada się 

to na to, że młodzieży będzie przybywać. Jest niż, poza tym moda wybierania innych 

szkół, zawodów. Czy robi się wszystko w tym zakresie – trudno powiedzieć. 

Natomiast można zauważyć że koszty i środki dokładane do oświaty ulegają 

zwiększeniu. W mojej ocenie, budżet jest dobry, nie ma co ukrywać. Z tymi 

uwagami, sugestiami w zakresie jego realizacji i ewentualnych niebezpieczeństw, 

z jakimi może się spotkać, ten budżet poprę. 

 

Radny Jan Kowal – rzeczywiście budżet jest duży. Natomiast kwestia podwyżek, 

jest zaplanowane 7%, jeżeli chodzi o Powiatowy Urząd Pracy w Nisku. Pozostali 

pracownicy, zaproponowano 3%, nauczyciele ministerialnie mają 5%. Sądzę, 

że rzeczywiście wynagrodzenia pracowników w naszym powiecie są trochę niższe, niż 

w Gminie i Mieście Nisko czy Stalowej Woli. Można byłoby się nad tym pochylić. 

Są możliwości. Cieszy, że będzie inwestycja w szpitalu. Mogę mówić, że za późno. 

Jeżeli chodzi o pracowników, wiem że teraz tego nie poprawimy, natomiast będzie 

wiele korekt i analizy, które pochodzą także z pracy Komisji Rewizyjnej. 

Ten 3% wzrost standardowo dajemy, a trochę więcej inflacja, a odstajemy w tym 

względzie i prośba o to, aby się nad tym pochylić. Powinniśmy mieć może nie bardzo 

wielu urzędników, ale na pewno uczciwie wynagradzanych. 
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Radny Sławomir Czwal – nie będę powielał informacji, o których mówili moi 

przedmówcy. Ustosunkuję się do kilku rzeczy, o których mówił Starosta. Od 2015 r. 

zaczynamy dopłacać do oświaty i dopłacamy coraz więcej. Jest to zaplanowane 

w budżecie, w przyszłym roku: 2.700.000 zł i miejmy nadzieję, że ta kwota nie 

wzrośnie. Trzeba powiedzieć jasno – oświata będzie nas kosztowała coraz więcej 

i musimy na nią zwrócić baczniejszą uwagę. Dotyczy to art. 30, który do tej pory 

wypłacany nie był, a sądzę, że przy tej polityce, którą Państwo prowadzicie, nie wiem 

czy w tym roku, ale następnym, jeżeli ustawa nie zostanie zmieniona, będziemy 

musieli dopłacać. Cieszą inwestycje w oświacie, ponieważ tutaj pieniędzy nigdy nie 

jest za dużo. Pamiętajmy, że inwestujemy w naszą przyszłość. Potrzebujemy 

nowoczesnych szkół, dobrze wyposażonych, aby uczniowie kończąc szkołę posiadali 

pełną wiedzę. Ostatni rok, w którym nie dopłacaliśmy do oświaty, to 2014. Każdego 

kolejnego roku dopłacaliśmy. To, że zaczęliśmy dopłacać – trudno, tak jest 

skonstruowany system. Natomiast starajmy się te pieniądze wykorzystać tak, aby 

przynosiły jak najwięcej pozytywnego rezultatu. Pod koniec ubiegłej kadencji 

mówiliśmy, że cztery lata, nowa perspektywa, pozyskanie środków i w tym budżecie 

to widać, że uruchamiane programy, przede wszystkim jeżeli chodzi o infrastrukturę 

drogową, powodują że często robimy nakładki na drogach, kiedy nie są one jeszcze 

w najgorszym stanie. Pod koniec ubiegłej kadencji mówiliśmy, że ten rok będzie 

rokiem szczególnie pomyślnym dla szpitala - podkreślę słowa Przewodniczącego 

Rady – „w kolejnych czterech latach musimy się skupić na szpitalu”. Dobrą 

informacją jest to, że udało się pozyskać 5.000.000 zł i w przyszłym roku będą nowe 

urządzenia, ale wydaje mi się, że potrzeba jeszcze większego podejścia, abyśmy 

rozwiązali najtrudniejszą w tej chwili sytuację szpitala – poprawienie płynności. Jeżeli 

jeszcze raz się nad tym pochylimy, a tego w budżecie nie zauważyłem, to tak 

naprawdę będziemy co chwilę się spotykać z pismami p.o. Dyrektora o udzielenie 

pożyczki lub wsparcie, zakup albo będziemy chodzić do gmin. Takiego rozwiązania 

w budżecie nie widzę. Radni wspominali o Powiatowym Urzędzie Pracy w Nisku. 

Cieszy również informacja o tym, że Zarząd podjął decyzję o wsparciu 7%, ale też 

informacja, że będzie tam budowana winda. Rzeczywiście jest to miejsce, gdzie już 

dawno powinna być. Zresztą tak, jak w naszych urzędach, powinien być dostęp dla 

osób niepełnosprawnych. Mieścimy się w trzech różnych budynkach i stąd jest 

problem. Jest sporo do nadrobienia przed kolejnymi Zarządami. Można powiedzieć, że 

perspektywa przyszłego naboru, liczba wygląda fenomenalnie. Można jedynie trzymać 

kciuki za dobrze rozstrzygnięte przetargi, abyśmy nie trafiali więcej na wykonawców, 

z którymi będziemy mieli problemy. Tego życzę Zarządowi. Życzę również, aby 

kwoty, które będą po przetargach - aby nie okazało się, że będziemy musieli do nich 

dopłacać, bo wtedy musiałyby nastąpić korekty budżetu, a wstępne, po przetargach, 

niektóre gminy ogłaszają już dwukrotnie, bo nie ma chętnych na zadania. Sądzę, że 

w przyszłym roku może pojawić się taki problem. Dużo mówimy o podwyżkach 

w instytucjach, szkołach, jednostkach. Pamiętajmy, że taką jednostką, dla której 

jesteśmy organem założycielskim, jest również szpital. Oprócz problemów szpitala, 

mamy tam też pracowników, za których bierzemy pełną odpowiedzialność. Sądzę, że 

także tam kwestie związane z podwyżkami, nie tylko ustawowe, które nakłada na nas 

ustawodawca, czyli o ratownikach medycznych, personelu - ale także o pracownikach 

administracji, aby się pojawiły w budżecie, w przyszłym roku, w szpitalu. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – w wystąpieniach 

były słowa krytyki, ale też słowa dobrej oceny budżetu, odwagi, zaangażowania 

Starosty i Zarządu. Uważam, że do tego trzeba dołożyć jeszcze dużą odpowiedzialność 

w jego realizowaniu na przestrzeni następnego roku i bardzo dużą pracę. Aby się to 

udało, należy zaangażować siły wszystkich radnych, całego starostwa. Ze słów, które 

padły dzisiaj zarówno z jednej, jak i drugiej strony, widzę wielką odpowiedzialność, 

wielkie zaangażowanie radnych powiatu. Podbudowany tym, co dzisiaj tutaj 

powiedziano, jestem święcie przekonany, że realizacja tego naprawdę bardzo dużego, 

jak tutaj powiedziano, wyjątkowego budżetu w dziejach Powiatu Niżańskiego, 

zakończy się sukcesem nas wszystkich.  

 

Nie zgłoszono innych uwag i zapytań, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 16 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLIV / 265 / 2017 

 
w sprawie budżetu Powiatu Niżańskiego na 2018 rok (stanowi załącznik 

Nr 12 do protokołu). 
 

Starosta Niżański Robert Bednarz – w imieniu własnym, Zarządu Powiatu 

Niżańskiego oraz nas wszystkich, serdecznie dziękuję w pierwszej kolejności tym, 

którzy pracowali nad opracowaniem projektu budżetu Powiatu Niżańskiego. 

Niewątpliwie wykonali wielką pracę. Wymagało to maksymalnego zaangażowania nie 

tylko w obszarze zdiagnozowania potrzeb, ale także możliwości pozyskania środków, 

przygotowania dokumentacji technicznej, aplikacyjnej i finalnie przygotowania 

przedstawionego projektu budżetu. Słowa wdzięczności kieruję na ręce Skarbnik 

Powiatu, która czuwała nad tym, aby budżet został przygotowany w taki właśnie 

sposób. Dziękuję wszystkim naczelnikom, dyrektorom, pracownikom Starostwa 

Powiatowego. Dziękuje wszystkim radnym, którzy przedstawili konkretne propozycje 

rozwiązań. Dziękuję wójtom, burmistrzom, lokalnym liderom, przedstawicielom 

społeczności, bo wiele zapisów w budżecie, dotyczących konkretnych zagadnień, 

planowanych przedsięwzięć, jest zamieszczona między innymi w wyniku oczekiwań, 

potrzeb zgłaszanych na przeprowadzonych na przełomie października i listopada 

2017 r. spotkań w poszczególnych gminach. Dziękuję członkom Zarządu Powiatu, 

ponieważ wspólnie pracowaliśmy nad opracowaniem założeń do tego projektu, 

pewnym zakresem i zawsze przy pracach nad projektem budżetu przyświecała nam 

idea, aby uwzględnić zadania inwestycyjne i inne przedsięwzięcia w każdej z gmin 

naszego powiatu. Serdecznie dziękuję za to członkom Zarządu. Dziękuję Sekretarz 

Powiatu, bo również przygotowywała pewne zakresy do przedstawionego budżetu. 

Radnym Powiatu Niżańskiego dziękuję za zagłosowanie „za” budżetem, 

wypowiedziane słowa, które odnosiły się do rzetelnego, solidnego dokonania oceny 

budżetu. Odbieram te słowa indywidualnie do siebie oraz Zarządu i są pewnego 

rodzaju radą, wskazówką, wytyczną do tego, aby tak kierować realizacją budżetu, aby 
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wszystkie jego założenia zostały osiągnięte. Dziękuję za ciepłe, pozytywne słowa, bo 

było ich bardzo dużo. Świadczy to o tym, że dobrze oceniacie pracę Zarządu, 

przygotowany budżet. To cieszy, ponieważ słowa, które zostały wypowiedziane 

w kontekście tego budżetu, o tym świadczyły. Dziękuję za przyjęcie budżetu Powiatu 

Niżańskiego na 2018 r. 

 

Ad. 6 

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – przedstawiła projekt uchwały Rady 

Powiatu Niżańskiego w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Niżańskiego 

na lata 2018 – 2030. Radni w dniu 20 listopada 2017 r. otrzymali projekt uchwały Rady 

Powiatu Niżańskiego w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Niżańskiego 

na lata 2018 – 2030 (stanowi załącznik Nr 13 do protokołu). Dnia 15 grudnia br. 

radni otrzymali autopoprawki Zarządu Powiatu do projektu tej uchwały (stanowią 

załącznik Nr 14 do protokołu).  

Projekt uchwały został przygotowany z jedną autopoprawką Zarządu Powiatu. 

W załączniku Nr 1 Wieloletnia Prognoza Finansowa, zostały uzupełnione dwie 

rubryki dotyczące kwoty długu prognozowanej na koniec 2017 r. WPF jest 

konsekwencją uchwalonego budżetu. Zapisy dotyczące dochodów, wydatków, wyniku 

finansowego, kwoty długu znajdują się w wieloletniej prognozie. Nie wydłużaliśmy 

prognozy. Została przygotowana do 2030 r., ponieważ do tego roku mamy poręczony 

kredyt dla szpitala. Jeżeli chodzi o nasze raty kredytów, obecnie są zaplanowane do 

spłaty do roku 2022. Kredyt, który zamierzamy zaciągnąć w wysokości 8.165.235 zł, 

został zaplanowany do spłaty w okresie 10 lat, czyli do 2028 r. W WPF mamy także 

załącznik Nr 2 Wykaz przedsięwzięć. Mamy tutaj trzy przedsięwzięcia. Jest to 

kontynuacja realizacji zadań z roku bieżącego na podstawie podpisanych już umów. 

WPF zawiera także upoważnienie dla Zarządu Powiatu do zaciągania zobowiązań 

z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i latach następnych jest 

niezbędna do zapewnienia ciągłości działania naszych jednostek, a wynikające 

płatności wykraczają poza rok budżetowy. Upoważnienie dla Zarządu jest do kwoty 

4.828.470 zł, natomiast upoważnienie do przekazania uprawnień dla kierowników 

naszych jednostek organizacyjnych, jest na kwotę 2.303.620 zł.  

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego odczytała uchwałę Nr XV/285/2017 z dnia 

6 grudnia 2017 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Rzeszowie w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Niżańskiego (stanowi załącznik Nr 15 

do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu Niżańskiego 

radny Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna. 

 

W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego dyskusji, 

nikt z radnych nie zabrał głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 
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Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 16 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLIV / 266 / 2017 

 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Niżańskiego na lata 

2018 – 2030  (stanowi załącznik Nr 16 do protokołu). 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki o godz. 11.30 ogłosił 

piętnastominutową przerwę w obradach Sesji. 

 

O godz. 11.35 obrady Sesji opuścił radny Krzysztof Kiszka, usprawiedliwiając się 

u Przewodniczącego Rady Powiatu Janusza Nawrockiego. W Sesji uczestniczy 

15 radnych. 

 

Ad. 7 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Powiatu Starostwa Powiatowego 

w Nisku Jadwiga Maluga - przedstawiła projekt oraz uzasadnienie uchwały Rady 

Powiatu Niżańskiego w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny (stanowi 

załącznik Nr 17 do protokołu). 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjęcie do powiatowego 

zasobu nieruchomości gruntowych – działek stanowiących własność Gminy Jeżowe, 

a zajętych pod drogę powiatową Nr 2603 Krzywdy – Zaborczyny. Zarząd Powiatu 

Niżańskiego zwrócił się z wnioskiem do Wójta Gminy Jeżowe o nieodpłatne 

przekazanie nieruchomości zajętych pod w/w ciąg drogi powiatowej. Rada Gminy 

Jeżowe dnia 24 listopada 2017 r. podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przekazanie na rzecz Powiatu Niżańskiego nieruchomości.  Przyjęcie 

darowizny do powiatowego zasobu nieruchomości pozwoli na uregulowanie stanu 

prawnego gruntów zajętych pod w/w drogę powiatową.  

  

Członek Komisji Rozwoju Gospodarczego i Aktywizacji Rynku Pracy Rady 

Powiatu Niżańskiego radny Gabriel Waliłko – opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu Niżańskiego 

radny Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna. 

 
W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego dyskusji, 

nikt z radnych nie zabrał głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 
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Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLIV / 267 / 2017 

 
w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny (stanowi załącznik 

Nr 18 do protokołu). 
 

Ad. 8 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Powiatu Starostwa Powiatowego 

w Nisku Jadwiga Maluga - przedstawiła projekt oraz uzasadnienie uchwały Rady 

Powiatu Niżańskiego w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny (stanowi 

załącznik Nr 19 do protokołu). 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjęcie 

do powiatowego zasobu nieruchomości gruntowych – pięciu działek stanowiących 

własność Gminy Harasiuki, a zajętych pod drogi powiatowe Nr 1046R Huta Podgórna 

– Huta Stara, 1048R Zdziary – Banachy oraz 1067R Bidaczów – Łazory. Zarząd 

Powiatu Niżańskiego zwrócił się z wnioskiem do Wójta Gminy Harasiuki 

o nieodpłatne przekazanie nieruchomości zajętych pod w/w drogi powiatowe.  

Rada Gminy w Harasiukach dnia 27 listopada 2017 r. podjęła uchwałę 

w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości.  Przyjęcie 

darowizny do powiatowego zasobu nieruchomości pozwoli na uregulowanie stanu 

prawnego gruntów zajętych pod w/w drogi powiatowe.  

  
Członek Komisji Rozwoju Gospodarczego i Aktywizacji Rynku Pracy Rady 

Powiatu Niżańskiego radny Gabriel Waliłko – opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu Niżańskiego 

radny Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna. 

 
W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego dyskusji, 

nikt z radnych nie zabrał głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLIV / 268 / 2017 

 
w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny (stanowi załącznik 

Nr 20 do protokołu). 
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Ad. 9 

 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nisku Marta Ciosmak – 

przedstawiła projekt oraz uzasadnienie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie 

przystąpienia Powiatu Niżańskiego do realizacji programu Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych „Program wyrównywania różnic między 

regionami III” (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik Nr 21 do 

protokołu).  

Zgodnie z informacją z dnia 5 grudnia br. Oddziału Podkarpackiego PFRON, decyzją 

pełnomocników Funduszu przyznano dodatkowe środki na projekty złożone przez 

Powiat Niżański, tj.: 

1. w ramach obszaru B: projekt pn. „Budowa windy osobowej wewnętrznej  

i podjazdów dla osób niepełnosprawnych w budynku użyteczności publicznej  

w Ulanowie, przeznaczonego na potrzeby edukacyjne uczniów SOSW  

w Rudniku nad Sanem” - zwiększono dofinansowanie ze środków PFRON 

na kwotę 150.000 zł. 

2. w ramach obszaru G: realizowany przez Powiatowy Urząd Pracy w Nisku projekt 

pn. „Wsparcie przedsiębiorczości osób niepełnosprawnych w Powiecie Niżańskim” 

- dofinansowanie ze środków PFRON na kwotę 40.000 zł oraz 600 zł na obsługę 

zadania.  

 

Członek Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Bezpieczeństwa Publicznego 

Rady Powiatu Niżańskiego radna Małgorzata Sztaba-Cholewa – opinia Komisji 

jest pozytywna. 

 

W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego dyskusji, 

nikt z radnych nie zabrał głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLIV / 269 / 2017 

 
w sprawie przystąpienia Powiatu Niżańskiego do realizacji programu 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych „Program 

wyrównywania różnic między regionami III” (stanowi załącznik 

Nr 22 do protokołu). 

 
Ad. 10 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Powiatu Starostwa Powiatowego 

w Nisku Jadwiga Maluga - przedstawiła projekt oraz uzasadnienie uchwały Rady 

Powiatu Niżańskiego zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
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Gminie i Miastu Ulanów na realizację zadania publicznego (projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik Nr 23 do protokołu). 

Projekt uchwały dotyczy udzielenia pomocy finansowej Gminie i Miastu Ulanów 

w kwocie 179.798,61 zł, po przetargu, z przeznaczeniem na realizację zadania 

pn. „Rozbudowa ulicy Lipnik w Ulanowie w km 0+000 do 0+746”. 

Gmina i Miasto Ulanów realizuje to zadanie w ramach Programu Rozwoju Gminnej 

i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016 – 2019. Zgodnie z zapisami 

zawartej w dniu 14 września 2016 r. umowy partnerskiej, Powiat Niżański zobowiązał 

się do zabezpieczenia i przekazania środków finansowych w roku 2017 jako pomoc 

finansową na realizację w/w zadania. W wyniku przeprowadzonego postępowania 

przetargowego na powyższe zadanie, zmianie uległy kwoty i zachodzi konieczność 

zmiany zapisów treści uchwały Rady Powiatu z dnia 30 grudnia 2016 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminie i Miastu Ulanów na realizację zadania 

publicznego. 

 

Członek Komisji Rozwoju Gospodarczego i Aktywizacji Rynku Pracy Rady 

Powiatu Niżańskiego radny Gabriel Waliłko – opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu Niżańskiego 

radny Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna. 

 
W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego dyskusji, 

nikt z radnych nie zabrał głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLIV / 270 / 2017 

 
zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

i Miastu Ulanów na realizację zadania publicznego (stanowi załącznik 

Nr 24 do protokołu) 
 

Ad. 11 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Powiatu Starostwa Powiatowego 

w Nisku Jadwiga Maluga - przedstawiła projekt oraz uzasadnienie uchwały Rady 

Powiatu Niżańskiego zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie i Miastu Nisko na realizację zadania publicznego (projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik Nr 25 do protokołu). 

Podobnie tutaj, Rada Powiatu wcześniej podejmowała uchwałę w sprawie pomocy 

finansowej dla Gminy i Miasta Nisko. Była to kwota 270.000 zł. W wyniku 

przeprowadzonego postępowania przetargowego na zadanie realizowane przez Gminę 

i Miasto Nisko, zmianie uległa ta kwota. Jest to kwota poprzetargowa, 195.135 zł. 
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Członek Komisji Rozwoju Gospodarczego i Aktywizacji Rynku Pracy Rady 

Powiatu Niżańskiego radny Gabriel Waliłko – opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu Niżańskiego 

radny Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna. 

 
Radny Sławomir Czwal – może nie dotyczy to tej uchwały, ale mam ogromną prośbę 

do Zarządu, akurat wczoraj taka sytuacja wynikła. Co prawda jeden członek Zarządu 

był, ale w momencie, kiedy były dyskutowane kwestie dofinansowania na Sesji Rady 

Miejskiej w Nisku, pojawiły się pytania radnych i nie byłem w stanie na nie 

odpowiedzieć, ponieważ nie miałem upoważnienia, bo było wsparcie finansowe. 

Proszę, jeżeli takie decyzje zapadają, o wsparciu, aby ktoś uczestniczył i odpowiadał 

na pytania radnych na innych Sesjach, wyjaśniał. 

 
Nie zgłoszono innych uwag i zapytań, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLIV / 271 / 2017 

 
zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

i Miastu Nisko na realizację zadania publicznego (stanowi załącznik 

Nr 26 do protokołu) 
 

Ad. 12 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Powiatu Starostwa Powiatowego 

w Nisku Jadwiga Maluga - przedstawiła projekt oraz uzasadnienie uchwały Rady 

Powiatu Niżańskiego w sprawie wspólnej realizacji zadania pn. „Rozbudowa 

skrzyżowania DW Nr 863 Kopki – Cieszanów z DP Nr 1069R 

i drogami gminnymi w m. Krzeszów i przebudową DW do km 3+786 

wraz z przebudową przepustu” (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi 

załącznik Nr 27 do protokołu). 

Powodem przystąpienia do wspólnej realizacji w/w projektu jest zapewnienie 

bezpieczeństwa uczestnikom ruchu drogowego, którzy korzystają z ciągu drogowego 

drogi powiatowej Nr 1069R od drogi 858 – Krzeszów łączącej się z drogą 

wojewódzką Nr 863 Kopki – Cieszanów. Podczas wyboru kierunku ruchu i wjazdu na 

drogę wojewódzką w kierunku Cieszanowa, promień łuku nie odpowiada warunkom 

technicznym dot. skrzyżowania. Szczegółowe zasady realizacji zadania, w tym 

wartość udziału finansowego – wkład własny powiatu określi porozumienie pomiędzy 

Powiatem Niżańskim a Województwem Podkarpackim i Gminą Krzeszów. 

 

Członek Komisji Rozwoju Gospodarczego i Aktywizacji Rynku Pracy Rady 

Powiatu Niżańskiego radny Gabriel Waliłko – opinia Komisji jest pozytywna. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu Niżańskiego 

radny Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna. 

 
W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego dyskusji, 

nikt z radnych nie zabrał głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLIV / 272 / 2017 

 
w sprawie wspólnej realizacji zadania pn. „Rozbudowa skrzyżowania DW 

Nr 863 Kopki – Cieszanów z DP Nr 1069R i drogami gminnymi 

w m. Krzeszów i przebudową DW do km 3+786 wraz z przebudową 

przepustu” (stanowi załącznik Nr 28 do protokołu). 
 

Ad. 13 

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz - przedstawiła projekt i uzasadnienie 

uchwały Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie zaciągnięcia zobowiązania 

na realizację zadania pn. „Nadbudowa i rozbudowa budynku Starostwa Powiatowego 

w Nisku Pl. Wolności 2” (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik 

Nr 29 do protokołu). 

Zaciągnięcie zobowiązania jest niezbędne do ogłoszenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego w roku 2017 z terminem zapłaty w roku 2018.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu Niżańskiego 

radny Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna. 

 
W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego dyskusji, 

nikt z radnych nie zabrał głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLIV / 273 / 2017 

 
w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania 

pn. „Nadbudowa i rozbudowa budynku Starostwa Powiatowego w Nisku 

Pl. Wolności 2” (stanowi załącznik Nr 30 do protokołu). 
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Ad. 14 

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz - przedstawiła projekt oraz 

uzasadnienie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie udzielenia pożyczki 

dla Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Nisku 

(projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik Nr 31 do protokołu). 

P.o. Dyrektor SPZZOZ w Nisku wystąpił do Zarządu Powiatu Niżańskiego z prośbą 

o udzielenie pożyczki w wysokości 500.000 zł z przeznaczeniem na realizację 

zobowiązań publicznoprawnych wobec ZUS oraz zobowiązań wymagalnych wobec 

dostawców. Prośba podyktowana jest brakiem płatności w roku bieżącym przez 

Podkarpacki Oddział Narodowego Funduszu Zdrowia za świadczenia wykonane 

ponad limit, tzw. nadwykonania. Dla naszego szpitala jest to kwota ponad 

1.200.000 zł. Zmiana planu finansowego odnośnie płacenia nadwykonań wymaga 

zatwierdzenia w Ministerstwie, stąd na dzień dzisiejszy wiemy, że pieniądze nie będą 

możliwe do uzyskania do końca roku, stąd wniosek, aby zapewnić funkcjonowanie 

szpitala i wypłacić wszystkie porozumienia podpisane z terminami płatności do końca 

roku. Pożyczkę planujemy udzielić na zachowanie płynności finansowej z terminem 

spłaty odroczonym do 2019 r. Pierwsza rata byłaby do spłaty w wysokości 250.000 zł 

i w 2020 r. również w wysokości 250.000 zł. Kwota pożyczki będzie ulegać 

oprocentowaniu. Będzie to oprocentowanie symboliczne. Podobnie, jak wcześniej 

mieliśmy, jest to 0,25% w stosunku rocznym, kwota 1.250 zł. 

 

Członek Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Bezpieczeństwa Publicznego 

Rady Powiatu Niżańskiego radna Małgorzata Sztaba-Cholewa – opinia Komisji 

jest pozytywna, z tym, że jeden członek Komisji wstrzymał się od głosu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu Niżańskiego 

radny Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna, jednogłośnie. 

 

Radny Jan Kowal – podejmujemy uchwałę, która w mojej ocenie była oczywista już 

wiele miesięcy temu. Być może niektórzy pamiętają, mówiłem o tym. Co prawda, 

powód tego - niezapłacone nadwykonania, pokazuje fakt, że będziemy to otrzymywali 

niby przez dwa lata - jest trochę naciągnięty. Natomiast szpital bezsprzecznie 

potrzebuje wsparcia. Przedstawiono na poprzedniej Sesji program naprawczy i w tym 

programie nie wiele rzeczy na bieżący czas było. Faktem jest, że w przyszłym 

budżecie pojawiają się już jakieś rozwiązania, które w mojej ocenie powinny być trzy 

lata temu. Brak podstawowego dokumentu (p.o. Dyrektor mówił, że jest 

niepotrzebny), czyli przepływów gotówkowych, pokazujących jak szybko zabraknie 

nam pieniędzy. Było to oczywiste. Mówiłem bardzo emocjonalnie o tym na Komisji 

Zdrowia, że brakuje z tych pierwszych dokumentów ok. 4.000.000 zł na bieżące 

funkcjonowanie. To jest moje zdanie. Nie ma działań. Cały czas upominamy się o tego 

typu działania. Radny Sławomir Czwal powiedział, że pracownicy pracują tam - i to 

jest fakt - pracownicy obsługi pracują za żenująco niskie wynagrodzenia. Działania, 

które do tej pory są podejmowane, mamy zwolnienia, za chwilę robi to samo firma 

zewnętrzna, której już się to opłaca. Tak naprawdę, rezultat tego, przeszliśmy nad 

pewną rzeczą na poprzedniej Sesji, bardzo łagodnie Przewodniczący Rady to 
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skomentował, ale to jest  wypowiedź p.o. Dyrektora. W mojej ocenie jest 

to cały czas odpowiedzialność Zarządu Powiatu. P.o. Dyrektor mówi, że nie chce brać 

za to odpowiedzialności, że nie ma pomysłu. Zacytuję: „Gabinet dyrektora, 

od momentu opuszczenia go przez Pana Henryka Przybycienia, stoi otwarty dla 

każdego, kto będzie miał pomysły, wizje i siły na to, aby wziąć odpowiedzialność”. 

Nie mamy dyrektora. Mamy 500.000 zł i nie wiemy, na ile to czasu wystarczy. 

Mam świadomość, jak trudna jest sytuacja w służbie zdrowia. Jest trudna, ale od 

trzech lat czekam na koncepcję. P.o. Dyrektor mówi jasno – ja jej nie mam, nie chcę 

tej odpowiedzialności. Będzie pomagał, ale znajdźcie przynajmniej osobę. Teraz 

przekażemy 500.000 zł, za chwilę będzie to mało. Chyba, że zapowiedzi, iż zmieni się 

finansowanie służby zdrowia, będą potwierdzone. Różnie może być. Tak naprawdę nie 

wiemy, kiedy na przykład będzie kolejny wniosek o pożyczkę. Naprawdę, nasze 

działania - mamy zrobiony program, była Sesja i w między czasie, trzy dni temu, 

otrzymaliśmy zmianę porządku obrad. To samo było w wakacje. Również mieliśmy 

Sesję nadzwyczajną, rozszerzaliśmy porządek obrad, bo pieniądze dla szpitala. 

To wszystko wygląda, działania, zupełnie jak „dzieci we mgle”. Nie wiem, czy Zarząd 

nie chce, czy nie potrafi. W każdym bądź razie, sytuacja jest cały czas bardzo trudna, 

a działania są powolne. Brak jest kogoś, kto będzie nad tym panował. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – właściwym byłoby 

zacząć od wyjaśnienia p.o. Dyrektora, jeżeli Starosta pozwoli, ponieważ proszę 

zauważyć, że nie jest dotacja, tylko pożyczka. Warto, aby do świadomości całej Rady 

dotarło, skąd ta pożyczka się wzięła. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – oczywiście, jak najbardziej, wskazane jest, aby 

p.o. Dyrektor zabrał głos. Proszę jednak o studzenie pewnych emocji w tym 

momencie. Dyskutowaliśmy na te tematy na Komisji Zdrowia, ostatniej Sesji. Zbliżają 

się święta i sądzę, że ta dyskusja, która jest oczywiście potrzebną, zresztą radny 

uczestnicząc w Komisji Zdrowia – też było wskazanie odnośnie zamierzeń 

inwestycyjnych, aby taki punkt w porządku obrad Komisji znalazł się na początku 

roku, w okolicach stycznia, lutego. Wydaje się, że jest to zasadnym wskazaniem. 

Proszę mi wierzyć, naprawdę są podejmowane działania, które być może wydaje się, 

że trwają długo, powinny być realizowane szybciej, natomiast sygnalizowaliśmy, 

wskazywaliśmy pewne dokumenty, chociażby nawet na poprzedniej Sesji. 

Dyrektor również o tym mówił. Nie wszystko zależy od nas. Gdyby było to zależne od 

nas, z pewnością podejmowane działania byłyby szybsze, zostałyby zabezpieczone 

odpowiednią kwotą środków finansowych i byłyby podejmowane w bezpośredniej 

odpowiedzi na zdiagnozowane potrzeby, chociażby nawet sam fakt map potrzeb 

zdrowotnych - temat jest rozciągnięty w czasie na przestrzeni ok. dwóch lat. 

Podejmowanie działań, bez strategicznych dokumentów, przyjmowanych przez 

Ministerstwo Zdrowia, jest wręcz niemożliwe. Proszę o uwzględnienie pewnych 

aspektów. Natomiast, jeżeli mówimy o udzieleniu pożyczki dla SPZZOZ w Nisku, nie 

szukałbym „drugiego dna” w tym temacie. Do końca liczyliśmy na to, że wpłyną 

środki z nadwykonań. Osobiście byłem u Dyrektora NFZ w Rzeszowie Roberta Bugaj, 

później razem z Dyrektorem byliśmy u Zastępcy Dyrektora NFZ Katarzyny 

Kowalewskiej, odnośnie środków z tytułu nadwykonań. Były zapowiedzi, komunikat 



33 

 

Ministerstwa Zdrowia (przytaczałem na poprzedniej Sesji), że te nadwykonania będą 

wypłacone w 2017 r. Pierwsze zapowiedzi były bardzo optymistyczne, mówiące nawet 

o całości zapłaty nadwykonań. Na ten moment mieliśmy nadwykonań na kwotę 

ok. 1.500.000 zł. Ponadto, później pojawiły się informacje odnośnie pułapu zapłaty 

nadwykonań na poziomie 70%, 80%. Gdyby ta kwota wpłynęła w tym roku do 

budżetu szpitala powiatowego, umożliwiłaby funkcjonowanie, poprawę płynności 

finansowej w kontekście zapłaty zobowiązań. Wiemy, ponieważ rozmawialiśmy 

z Panią Dyrektor, wspólnie z Panem Dyrektorem, że jeżeli nadwykonania zostaną 

zapłacone, to najprawdopodobniej będzie to styczeń, luty 2018 r. W związku z tym, 

wiedząc, że taka sytuacja będzie miała miejsce i że sytuacja szpitala jest trudna, 

i jest potrzeba środków finansowych na to, aby zobowiązania pokryć, podjęliśmy 

wspólnie z Dyrektorem decyzję odnośnie uruchomienia wsparcia w formie udzielenia 

pożyczki dla SPZZOZ w Nisku. Proszę nie doszukiwać się w tym temacie „drugiego 

dna”, ponieważ go nie ma. 

 

p.o. Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej 

w Nisku Roman Ryznar – nie będę ustosunkowywał się do złożonego wniosku 

o udzielenie wsparcia w zakresie pożyczki, ponieważ wiadomo, jaki był cel, zostało to 

powiedziane. Natomiast ustosunkuję się do pytań, które tutaj padły. Jeżeli chodzi o ten 

wielokrotnie powtarzany cash flow, że nie robimy tego rachunku – jak mówiłem na 

poprzedniej Sesji, robimy jako bieżący. Gdybyśmy chcieli zrobić rachunek 

przepływów środków finansowych, musimy go oprzeć o dokumenty prawne, z których 

taki rachunek jest generowany, czyli ustawę o rachunkowości. Jeżeli weźmiemy 

ustawę o rachunkowości w swoje ręce, jednoznacznie z niej wynika, że każda rzecz, 

którą wykonujemy, musi być pokryta płatnością. W rachunku przepływu środków 

finansowych, muszę wykazać środki, które należą mi się z tytułu wykonanych 

świadczeń, czyli wchodzą nadwykonania do rachunku przepływu środków 

finansowych. Następnie muszę przyjąć wskaźnik ryzyka płatności i staję przed 

dylematem, jaki wskaźnik przyjąć. Pewnie 50% - „zapłacą”, „nie zapłacą”. Co mi daje 

ten rachunek przepływu środków finansowych? Daje mi to samo, że znajdziemy się 

dokładnie w tym samym punkcie, co obecnie. To znaczy, że ja od tygodnia mam 

świadomość tego, że tych środków nie otrzymam. Dzięki temu, że robimy przepływy 

środków finansowych bieżących, wiem, że zabraknie mi do końca roku środków 

finansowych po to, aby spłacić zobowiązania wynikające z podpisanych umów 

z wierzycielami. Rachunek przepływu środków finansowych w przypadku 

funkcjonowania takich jednostek, jak zakłady, szpitale, samodzielne publiczne zespoły 

zakładów opieki zdrowotnej, nie do końca odzwierciedla to, o czym tutaj mówimy. 

Kolejne pytanie, że zwalniamy pracowników, a za chwilę przyjmujemy firmę 

ochroniarską - tłumaczyłem to również na poprzedniej Sesji. To nie ma porównania. 

Pracownicy byli zatrudnieni jako parkingowi, którzy mogli tylko i wyłącznie pobierać 

opłaty od parkowanych samochodów. Nic więcej. Obiekty szpitalne stały 

niezabezpieczone. Zarówno obiekt szpitalny w Rudniku nad Sanem, jak i w Nisku, 

Przychodnia Specjalistyczna przy ul. Wolności – bez dozoru elektronicznego, 

fizycznego. Pozostawione same sobie, z całym wyposażeniem, z dokumentacją 

medyczną – przy obowiązku zapewnienia ochrony danych osobowych. Można było 

jakiś okres czasu wytrwać, ale na dłuższą metę nie można tego tolerować.  Musi się 
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tym zająć firma wyspecjalizowana, licencjonowana, która ma uprawnienia w zakresie 

ochrony fizycznej i elektronicznej takich obiektów. Dzisiaj jest to spełnione. Tak, jak 

mówiłem na poprzedniej Sesji, że jest szansa, aby w skutek tego, że wprowadziliśmy 

taką ochronę - wystąpiliśmy do ubezpieczyciela, aby dokonał korekty ubezpieczenia, 

ponieważ w momencie wykonywania ubezpieczenia, w analizie musieliśmy wykazać, 

że takiej ochrony nie ma i generowało to wyższą stawkę ubezpieczenia dla szpitala. 

W tej chwili jest ochrona i wystąpiliśmy do ubezpieczyciela o korektę tej stawki. 

Mam nadzieję, że pozytywnie zostanie to rozpatrzone. Jeżeli chodzi o inne sprawy, 

moją osobę, na poprzedniej Sesji powiedziałem wszystko, podtrzymuję i nie będę tego 

dalej komentował. 

 

Radny Sławomir Czwal – chyba nie do końca się rozumiemy. Z jednej strony 

p.o. Dyrektor mówi, że nie jest w stanie i my to rozumiemy – że uwarunkowania 

prawne dotyczące finansowania szpitali są takie, że p.o. Dyrektor nie jest w stanie 

przewidzieć czy nadwykonania zapłacą czy nie zapłacą, a za chwilę nadwykonań 

w ogóle nie będziemy mieli, bo jest ryczałt, który również będzie rozliczany. 

Zwróćmy uwagę na jedną rzecz. Dzisiaj przyjmowaliśmy budżet. Przyjęliśmy, 

że potrzebujemy tyle i tyle pieniędzy na tę inwestycję, tyle pieniędzy na tą, tyle 

pieniędzy na inną. Musimy mieć świadomość tego, jakich pieniędzy potrzebuje powiat 

dołożyć do uzyskania płynności tak, abyśmy mogli na bieżąco wypłacać, aby nie było 

zaległości. Tak naprawdę, wynika z tego, że na każdej Sesji, co miesiąc możemy być 

zaskakiwani, że jest potrzeba dorzucenia kolejnych 500.000 zł, kolejnego 1.000.000 zł. 

Radny Jan Kowal dopytywał o sytuację, płynność finansową szpitala w tym 

kontekście. Jesteśmy organem, który podejmuje decyzje pod względem finansowym. 

To my decydujemy o tym, jakie pieniądze przekażemy. Podejmując uchwałę 

budżetową, chcielibyśmy wiedzieć, czy w przyszłym roku będziemy potrzebowali 

dołożyć do szpitala 500.000 zł jako kolejną pożyczkę czy może 1.000.000 zł, a może 

2.000.000 zł. Może warto dołożyć od razu 5.000.000 zł i powiedzieć: zacznijmy 

wychodzić na prostą. Daliśmy 4.000.000 zł- okazało się, że p.o. Dyrektor mówił, że 

bez tych pieniędzy byłoby jeszcze gorzej. Może zróbmy takie założenie, że mamy 

5.000.000 zł i oczekujemy kolejnych rozwiązań, bo za chwilę może się okazać, że 

znów za tydzień, za miesiąc będziemy potrzebowali kolejnych pieniędzy, bo okaże się, 

że brakuje. Wiemy, że będzie brakowało, p.o. Dyrektor przedstawił to w prognozie 

wyników finansowych, że ciągle jesteśmy na minusie. Dokładnie o tym mówimy, 

abyśmy powiedzieli, że potrzebujemy kolejnych 4.000.000 zł i sądzimy, że w ciągu 

kolejnego roku mamy temat zabezpieczony i będziemy wychodzili na prostą, nie 

będziemy płacili odsetek. Z wielkim szacunkiem dla p.o. Dyrektora, powiedzmy sobie 

szczerze, ta uchwała nie dotyczy zobowiązań, które są niezapłacone z NFZ. Gdyby 

dotyczyła, okres spłaty kredytu przypadłby na pierwszy kwartał przyszłego roku. 

Mówimy o tym, że dokładamy kolejne pieniądze po to, aby szpital poprawić czy dać 

kroplówkę, aby miał trochę wyższe wpływy. Rozumiem kompletnie trudną sytuację 

p.o. Dyrektora. Jest trudna sytuacja, kiedy ciągle brakuje pieniędzy. Mówimy o tym, 

aby Zarząd się pochylił nad tym, jeżeli jest potrzeba dołożenia 4.000.000 zł -  

przypominam, że budżet w tym roku został zwiększony subwencją na kwotę właśnie 

4.000.000 zł.  
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Radny Jan Kowal – odnoszę wrażenie, że czasem jesteśmy źle zrozumiani. 

Spotkaliśmy się na Komisji Zdrowia. Była ona tak, a nie inaczej zorganizowana. 

P.o. Dyrektor te rzeczy powiedział i wtedy już rozmawialiśmy, że braknie tych 

pieniędzy. Czy to będą 2.000.000 zł, 3.000.000 zł czy 4.000.000 zł, nawet po to, aby 

p.o. Dyrektor mógł pewne działania robić stabilnie, wiedząc że stać go na to, aby 

ludziom zapłacić, inne rzeczy. Powinno to zostać powiedziane, a tak mamy, jak 

powiedział przedmówca, 500.000 zł, 1.000.000 zł. Policzmy, zróbmy działania i niech 

to się dzieje. Kwota 500.000 zł jest niezbędna. Wynikało to z papierów już pół roku 

temu. Tylko ja akurat mówiłem, że to będzie więcej. Mam nadzieję, że 500.000 zł 

p.o. Dyrektorowi na chwilę wystarczy. Sytuacja jest naprawdę trudna. Od decyzji 

Zarządu i Rady bardzo wiele rzeczy zależy. P.o. Dyrektor cały czas mówi, jest 

spokojna osobą, więc może za delikatnie i za cicho. 

 

Radny Gabriel Waliłko – doszliśmy do ściany. Tak, jak mówili przedmówcy, 

sugerujemy, p.o. Dyrektor jasno się wyraża, dlaczego pełni obowiązki, a w tym 

konkretnym przypadku spada odpowiedzialność na Zarząd. Trzeba powiedzieć prosto. 

Zarząd musi opracować koncepcję, uwzględniając sugestie w zakresie tego, 

co zrobić z tym szpitalem, bo to jest wszystko tymczasowe. Nie ma nic stabilnego na 

dłuższy okres czasu. Warto, aby przy tych pozytywach i sytuacji budżetu, Zarząd 

poświęcił i pochylił się poważnie nad sytuacją szpitala, jak rozwiązać kwestię 

dotyczącą płynności, ale również spraw pracowniczych w szpitalu. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – też byłem 

zbulwersowany sytuacją, że p.o. Dyrektor nie zechciał startować w konkursie i objąć, 

w pełni znaczenia tego słowa, dyrektorowanie szpitalem, ale p.o. Dyrektor 

wytłumaczył to i nie pytam ponownie o to. Uważam, że jest rzeczą nieładną nawet, 

jeżeli w tej samej sprawie, zadaje się to samo pytanie dziesięć razy. P.o. Dyrektor raz 

odpowiedział, a my możemy decydować. Jeżeli taka sytuacja nam się nie podoba, to 

rezygnujemy. Jeżeli p.o. Dyrektor postawił warunek i ktoś na ten warunek się zgodził, 

do tego już nie wracajmy, obojętnie, czy jest to dla nas wygodne czy niewygodne. 

Od zmiany dyrektora, po przyjściu p.o. Dyrektora na to stanowisko, według mnie 

bardzo wiele się zmieniło. Przystąpiono do radykalnego planowania. Można 

powiedzieć, że można było szybciej i więcej zrobić, a ja uważam, że jest to podejście 

bardzo optymalne, że p.o. Dyrektor uczciwie przedstawia nam sytuację naszego 

szpitala, możliwości na chwilę obecną i prognozowane, co może się zdarzyć. Jest to 

bardzo uczciwe i przejrzyste przedstawienie sytuacji, spojrzenie na teraźniejszość 

i przyszłość szpitala. Mogę powiedzieć jedno, że w kontekście dyrektorów, którzy 

odchodzili i tego dyrektora, który tutaj przyszedł – może nieładnie jest oceniać, ale 

moja nadzieja co do losów tego szpitala poprawiła się o wiele procent. Co wcale nie 

znaczy, że nie czuję, tak jak Pastwo radni, wielu zagrożeń dla tego szpitala. Dzisiaj na 

pewno dobrze jest, że domagamy się nowych planów, przyspieszenia pewnych spraw. 

Bardzo dobrze, ale z drugiej strony, kończąc rok, za chwilę przegłosujemy czy nie 

przegłosujemy tej uchwały, przede wszystkim powinniśmy p.o. Dyrektorowi 

podziękować, że podjął się dyrektorowania zakładu w tak trudnych warunkach, 

spadkiem różnych kłopotów, spraw niezałatwionych, nierozwiązanych do końca, gdzie 

załoga była w takim stanie wzburzenia – powoli stabilizuje tę sytuację w szpitalu. 
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Czy osiągniemy sukces w tym szpitalu czy nie, to jest sprawa przyszłości. Nie wiem, 

jak dalekiej, ale dzisiaj podjęliśmy dobrą sprawę, trzeba tylko dobrze kontynuować 

pewne posiedzenia. Komisja Zdrowia może się spotykać nawet co miesiąc, abyśmy 

śledzili, monitorowali na bieżąco pewne sprawy, ale również dokładali swoje 

pomysły, przemyślenia do tego, aby szpital wspólnym wysiłkiem ratować. Mamy 

dzisiaj p.o. Dyrektora, jednemu się może podobać, drugiemu nie. Uważam, że dobrze, 

że podjął się w tak trudnej sytuacji, dyrektorować tym szpitalem. Mówię to na 

podstawie tego, że rozmawiałem z wieloma ludźmi, którzy mogliby kierować tym 

szpitalem, ale po przyjrzeniu się sytuacji w szpitalu, większość z nich rezygnowała, 

nie chciała mieć z tym nic wspólnego. Jest to ciężki kawałek chleba. Podziękujmy 

dzisiaj p.o. Dyrektorowi za to, co dla tego szpitala robi. Nie znaczy to wcale, że nie 

mamy tego monitorować. Mamy doradzać, podpowiadać albo korygować. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – uzupełnię, bo mówimy o środkach, które organ 

prowadzący powinien przeznaczyć, czy zasadne byłoby, aby te środki przeznaczył na 

poprawę sytuacji w szpitalu powiatowym – proszę mi wierzyć, działania są 

podejmowane i jestem przekonany, że te środki będą w następnym roku w budżecie 

zabezpieczone, czy w kolejnych latach, tylko proszę mieć na uwadze, że nie chodzi 

tylko o zabezpieczenie pewnej puli środków, ale o przygotowanie konkretnego planu 

działań, który będzie realizowany. Wtedy, przy pomocy środków powiatu, można 

współfinansować realizację tego planu. Taki plan, po ostatnich posiedzeniach komisji 

i sesjach, został opracowany. P.o. Dyrektor jest już na finiszu opracowania wniosku 

o wydanie opinii o celowości inwestycji. Wniosek jest finalizowany. 

Najprawdopodobniej w następnym tygodniu lub na początku roku zostanie złożony do 

Wojewody i będziemy czekać na opinię o celowości inwestycji. W tym momencie 

wniosek jest roboczo konsultowany w NFZ Oddział Rzeszów. Jest przygotowany 

pewien zakres działań, konkretny plan. Uzbrójmy się w cierpliwość, aby dysponować 

konkretną opinią, dającą nam możliwość realizacji konkretnego zadania 

inwestycyjnego czy zadań inwestycyjnych. Wniosek najprawdopodobniej będzie 

zawierał realizację trzech konkretnych zadań inwestycyjnych, które będą przyczyniać 

się do tego, aby poprawić sytuację funkcjonowania szpitala powiatowego w Nisku. 

Proszę Przewodniczącego Rady o podjęcie działań związanych z przystąpieniem do 

przegłosowania tej uchwały.  

 
Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – sądzę, że to, czego 

się dowiedzieliśmy, uspokoiło radnych i podbudowało. 

 
Nie zgłoszono innych uwag i zapytań, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 
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Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami „za”, 

przy 1 „wstrzymującym się” podjęła  

 

UCHWAŁĘ Nr XLIV / 274 / 2017 

 
w sprawie udzielenia pożyczki dla Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Zakładów Opieki Zdrowotnej w Nisku (stanowi załącznik Nr 32 do protokołu). 

 
O godz. 12.34 obrady Sesji opuścili, usprawiedliwiając się u Przewodniczącego Rady 

Powiatu Niżańskiego, radni: Jan Kowal oraz Gabriel Waliłko. W Sesji uczestniczy 

13 radnych. 

 

Ad. 15 

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – przedstawiła projekt uchwały 

Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Powiatu Niżańskiego na lata 2017-2030 (stanowi załącznik Nr 33 do protokołu). 

W projekcie uchwały mamy zmianę załącznika Nr 1 Wieloletnia Prognoza Finansowa 

(została dostosowana do zmian wprowadzonych w naszym budżecie) oraz zmianę 

załącznika Nr 2 dot. wykazu przedsięwzięć, ponieważ po przetargu uległa zmianie 

kwota na zadaniu: Przebudowa budynku użyteczności publicznej w Ulanowie na 

potrzeby edukacyjne szkoły specjalnej przysposabiającej do pracy.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu Niżańskiego 

radny Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna. 

 

W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego dyskusji, 

nikt z radnych nie zabrał głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 13 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLIV / 275 / 2017 

 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Niżańskiego 

na lata 2017-2030 (stanowi załącznik Nr 34 do protokołu). 

 
Ad. 16 

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – radni w materiałach na Sesję 

otrzymali projekt uchwały Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie zmian w budżecie 

Powiatu Niżańskiego (stanowi załącznik Nr 35 do protokołu). Przedstawiła projekt tej 

uchwały wraz z autopoprawkami Zarządu Powiatu, który radni otrzymali dnia 

15 grudnia br. (stanowi załącznik Nr 36 do protokołu). 
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W § 1 zmniejszają się dochody o łączną kwotę 169.371,46 zł. Są to oszczędności 

po przetargach, ewentualnie mniejsze dochody, jakie do nas wpłynęły 

w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej. Dochody natomiast zwiększamy 

o kwotę 758.907,83 zł. Otrzymaliśmy dochody na Podkarpacki System Informacji 

Przestrzennej, kwota 310.594 zł – jest to refundacja wydatków poniesionych w 2014 r. 

i 2015 r. Ponadto otrzymaliśmy środki w kwocie prawie 374.000 zł na wkład własny 

w projekcie PSIP oraz dodatkowe środki 17.600 zł na zwiększenie dotacji z PFRON. 

W wydatkach zmniejszenia jest porządkowanie budżetu, oszczędności po przetargach, 

ewentualnie zmniejszenia w poszczególnych paragrafach klasyfikacji budżetowej.               

Łącznie jest to kwota 1.080.425,97 zł. Wydatki zwiększamy o kwotę 85.032,34 zł. 

Mamy zwiększenie na obsługę długu – zmieniamy paragraf, zmieniają się klasyfikacje 

budżetowe i na projekt realizowany przez Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy 

w Rudniku nad Sanem: 2.198,34 zł. W wyniku zmian zmniejsza się planowany deficyt 

budżetu, jak również planowane przychody budżetu. Wprowadzamy rozchody budżetu 

w kwocie 500.000 zł na udzielenie pożyczki i angażujemy wolne środki, które 

stanowią zabezpieczenie udzielonej pożyczki, jak również na sfinansowanie 

planowanego deficytu, który jest na poziomie 1.846.863 zł. Zmniejszamy limity, które 

były planowane na zaciągnięcie nowych kredytów na dofinansowanie. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu Niżańskiego 

radny Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna. 

 

W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego dyskusji, 

nikt z radnych nie zabrał głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 13 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLIV / 276 / 2017 

 
w sprawie zmian w budżecie Powiatu Niżańskiego (stanowi załącznik Nr 37 

do protokołu). 
 

Ad. 17 

 

Nie zgłoszono interpelacji i zapytań. 

 

Ad. 18 

 

Radny Sławomir Czwal – na ostatniej Sesji pojawiła się informacja, że zarzucamy 

pracowników starostwa interpelacjami, utrudniamy pracę. Fakt pokazuje co innego. 

W ubiegłej kadencji zostało zgłoszonych 244 zapytań i interpelacji przez radnych. 

W tej kadencji jest 34, więc nawet uwzględniając wnioski o udostępnienie informacji 

publicznej, daleko nam do zapytań, jakie były w ubiegłej kadencji. Naprawdę staramy 

się nie utrudniać. Rzeczy, o które pytamy, są dla nas ważne. 
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Starosta Niżański Robert Bednarz – informacja pokazuje pewną statystykę. Jest 

statystyką obrazującą liczbę zapytań w poprzedniej kadencji oraz obecnej. Nie 

dyskutuję z tym, natomiast przyjrzałem się zakresom udzielanych informacji. 

Były odpowiedzi na zapytania i interpelacje dwuzdaniowe, trzyzdaniowe, 

jednostronnicowe, a Pan radny ostatnio złożył wniosek o udostępnienie informacji 

publicznej, gdzie obliczyliśmy, że trzeba byłoby przygotować, zeskanować trzy 

segregatory dokumentów.  

 

Radny Sławomir Czwal – i? 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – i zaprosiliśmy Pana, aby Pan sobie 

te dokumenty przeglądnął. Statystyka – statystyką, do tego się nie odnoszę. 

Dopisaliśmy wnioski o udostępnienie informacji publicznej, bo naprawdę sytuacja 

wygląda w ten sposób, że udostępniane informacje w odpowiedzi na wniosek 

o udostepnienie informacji publicznej, na który sposób ostatnio co niektórzy radni się 

wzięli i mniej jest zapytań, interpelacji, a bardzo dużo wniosków o udostępnienie 

informacji publicznej – bardzo, ale to bardzo obszernych. Owszem, z punktu widzenia 

liczby statystycznej wniosków i interpelacji radnych w ubiegłej kadencji, a w obecnej 

– jest mniej. Nie można tego porównać. Natomiast zakres informacji udzielanej 

w formie odpowiedzi na wnioski o udostępnienie informacji publicznej, jest 

nieporównywalny z tym, co było w odpowiedziach na zapytania i interpelacje 

radnych.  

 

Nie zgłoszono innych uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – informuję, 

że w Restauracji Zielony Dworek w Nisku trwają przygotowania do spotkania 

opłatkowego, które odbędzie się dnia 28 grudnia br., tj. w czwartek, po Sesji, 

ok. godz. 14.00. Dobrze byłoby się spotkać w pełnym gronie, serdecznie wszystkich 

w imieniu swoim, Starosty oraz Zarządu zapraszam. W Biuletynie Samorządowym 

Powiatu Niżańskiego złożyliśmy życzenia z okazji Świąt Bożego Narodzenia oraz 

Nadchodzącego Nowego Roku, które chcę jeszcze raz powielić. Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, rzeczywiście zbliżają się święta. Próbujmy na progu tych świat, 

wszystko co złe, przykre, co było dla nas i naszego otoczenia niedobre, zostawić 

za tym progiem, a w Nowy Rok wejdźmy szczęśliwi, uśmiechnięci, radośni, 

bez żadnych złych obciążeń. Niech Nowy Rok przyniesie nam dużo zdrowia, 

szczęścia, normalność  - bo coraz bardziej nam jej brakuje, zarówno tutaj, jak i w całej 

Polsce. Niech normalność zagości w naszych domach, urzędach, miastach, całej 

Polsce, bo bez wzajemnego zrozumienia, na nic się zdadzą uśmiechy, ładne słówka na 

chwilę. To nic nie znaczy, zaraz minie. Natomiast, jeżeli człowiek potrafi dobrze 

zrozumieć drugiego człowieka, sądzę że to jest podstawa do naszego działania, 

naszego życia i tego życzę sobie oraz wszystkim na te święta, również po świętach, 

w całym Nadchodzącym 2018 Roku. 
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Starosta Niżański Robert Bednarz – dołączam się do życzeń w imieniu własnym 

oraz Zarządu. Przekazujemy serdeczne życzenia zdrowych, radosnych, 

Błogosławionych Świąt Bożego Narodzenia i Wszelkiego Dobra w Nowym 2018 

Roku. Proszę przyjąć życzenia oraz stroiki świąteczne wykonane przez podopiecznych 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Rudniku nad Sanem, wspólnie 

z wychowawcami. To prezent od SOSW w Rudniku nad Sanem, Zarządu Powiatu. 

Uważam, że zacne miejsca w Waszych domach te stroiki zajmą. Dodatkowo, 

przygotowaliśmy też Biuletyn Samorządowy Powiatu Niżańskiego. Jeżeli ktoś jest 

zainteresowany, proszę sobie pobrać biuletyny, ponadto kalendarze w trzech wersjach 

– proszę te rzeczy sobie zabrać. Wszystkiego Dobrego, Radosnych Świąt Bożego 

Narodzenia. 

 

Ad. 19 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki o godz. 12 
45 

dokonał 

zamknięcia obrad XLIV Sesji Rady Powiatu Niżańskiego. 

 

 

 

 

 

 
Protokołowała:       Przewodniczący Rady 
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